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–დღის ჭირ-ბოროტი # 

რ) მოვლეწნის წინ 

2003 წლამდე, ანუ „ვარდების რე– 

ვოლუციამდე“ საქართველო ერ- 
თი დიდი რესტორანი ყოფილა, 
რომელშიც თურმე გრუზინები 

ს     
  
  
  
     

        

   

  

   
    

  

თუ ოცდახუთში 

მია და მას შემდეგ ხშირად 

ვხმარობ ხოლმე „გრუზიანს“ 

სწორედ ამ გაგებით. ხხლო 

ხლისტებს ვუწოდებ ამ ყვე” 
ლაფრის საპირისპიროს, ყვე” 

ლაფერი ქართულის შეფარულ 

თუ აშკარა მტრებს. 
წინამდებარე წერილის ეს არ- 

ცთუ მცირე შესავალიც იმიტომ 
დამჭირდა, რომ ამ სიტყვების 

ხმარება, ვგრძნობ, ხშირად მო- 

მიწევს, რადგან გასულ პარას- 

კევს, 19 ნოემბერს ვერის ბალში 
ჩატარებული შეხვედრის შესა- 

ხებ, მისგან გამომდინარე თუ 
მასთან „მიმდინარე“ ამბების, 

მომხდარის თუ სავარაუდოდ 
მოსახდენის შესახებ იქნება სა- 

უბარი. 

მოკლედ თუ ვიტყვით, გადაჭე- 
დილ საკალათბურთო დარბაზში 

გა ერთიანდა 

ერი და ბერი.·. 

გრუზინობა სულაც არ არის საძრახიჩსი, 
თავისუფლების ინსტიტუბის აღსრდილო გიგი! 

   
    

     

ცხოვრობდნენ, ანუ ის ქართველე– 
ბი, რომლებიც ვერაფრით ვერ 
განთავისუფლდნენ საბჭოური, 

რუსული ღირებულებების გავლე–- 
ნისაგან, რის გამოც ვერ ხედავენ, 

ან არ უნდათ იმ სიკეთეთა დანახ– 
ვა, ნაცებმა უკვე რომ მოგვიტანეს, 
ან მომავალში გვპირდებიან. 

ეს თეზა თუ მოსაზრება თავი“ 

სუფლების ინსტიტუტის აღზრ- 
დილ-გაზრდილ და ილიას უნი- 

ვერსიტეტის რექტორს გიგი 
თევზაძეს ეკუთვნის, რომელიც 

მისდამი რწმუნებულ სასწავ- 
ლებელში არც თუ წარუმატე- 

ბულად იღვწის ე. წ. ახალი ქარ- 
თული ჯიშის, ჰომოლიბერას- 

ტის გამოყვანისთვის, მაგრამ 
ამაზე სხვა დროს, ან, თუ საჭი” 

რო გახდა, ქვემოთ, ახლა კი ისევ 

გრუზინების შესახებ. 
„მივიხედ-მოვიხედე“ და იმ”- 

დენი სასიქადულო მამულიშ- 

ვილი ალმოვაჩინე წარსულშიც 

და ახლაც, პოტენციურად 

„გრუზინობაში“ ეჭვმიტანილი, 
რომ გიგი თევზაძის აშკარად 

კნინობით-დაცინვით ნათქვა“ 

მი „გრუზიანი“ ჩემთვის, სწო– 

რედაც რომ, ნალდი ქართვე“ 
ლობის, მართლმადიდებლო“” 

ბის, ტრადიციულობის, გნე“ 

ბავთ, პატრიოტიზმის სინონი- 

რ) რეაბპილირტაცია 

თბილისის ამროპორრტს ახალი 

ასაფრენ-დასაფრენი. ბილიკი. დაქმატება 
მთავრობა თბილისის საერთაშორისო აეროპორტის 

ახალი ასაფრენ-დასაფრენი ბილიკის მშენებლობას გეგ” 

მავს. 

როგორც ეკონომიკისა და მდგრადი განვითარების 

მინისტრმა ვერა ქობალიამ განაცხადა, თბილისის სა- 

ერთაშორისო აეროპორტის არსებულ ასაფრენ“დასაფ“ 

რენ ბილიკს რეაბილიტაცია ესაჭიროება. 

პარალელურ რეჟიმში ახალი ბილოკის მშენებლობა და” 

ვიწყოთ – განაცხადა ვერა ქობალიამ. 

მინისტრის თქმით, ამ დროისათვის ასაფრენ-დასაფრე” 

ნი ბი(::·ო·კის საპროექტო სამუშაოები მიმდინარეობს და სა- 

ბოლოო თანხა, თუ რა დაჯდება ეს პროექტი, ამ დროისათ- 

ვის ცნობ!··ლი არ აროს. თ·უეცა, ეინისტრის განმარ@)ებით· 

პროექტის დასაფინანსებლად საქართველოს გარკვეულ 

გაცხადდა ის, რასაც ამდენხანს ნატ– 
რობდა და ელოდა საზოგადოება – 
ეროვნული ფორუმი შეუერთდა სა- 
ხალხო წარმომადგენლობით კრე- 
ბას, რომელიც ა. წ. 25 ნოემბერს, 
დლის 3 საათზე დაიწყება პარლა– 

მენტის წინ. უფრო ვრცლად კი.. 
საზოგადოებისთვის გაუგე-“ 

ბარი და აუხსნელი რჩებოდა 
თუ რატომ იყო, რომ არა თუ იმ- 
თავითვე ვერ ხერხდებოდა ამ 
ორი, მოძრაობისა თუ პარტი- 

ის არათუ რაიმე ფორმით გაერ- 
თიანება, არამდე პირიქით, სა” 
ხალხო კრება და ეროვნული 

ფორუმი ამ ბოლო დროს ლამის 

ერთმანეთის კონკურენტებად, 

პარალელურ სტრუქტურებად 
აღიქმებოდნენ. 
არადა, ამ ორ პოლიტიკურ 

სუბიექტში მოლღვაზე თუ მის 
მხარდამჭერ ცნობად სახეებს, 

ზოგის მიმართ არსებული 
კითხვების მიუხედავად, ერთი 

და, ჩემი აზრით, ალბათ უმთავ- 

რესი რამ აერთიანებდა – მათ 

მიმართ არავითარი კითხვა არ 

გაჩენილა და არც ჩნდება – 

ორივე გაერთიანებაში ნაღდი 

გრუზინები არიან. 

რომელი ერთი ჩამოვთვალო? 

კახა შარტავა თუ ირაკლი ბა” 

თიაშვილი, გუბაზ%ზ სანიკიძე თუ 

   

     

  

თანხას საფრანგეთის 

მთავრობა გამოუყოფს. 

ვერა ქობალიას ინ- 
ფორმაციით, თბილისის 

1 საერთამორისო აერო- 

პორტის ახალი”ასაფ- 

რენ დასაფრენი ბილი- 

კის მშენებლობა 2011 

წლის დასაწყისიდან 

უნდა დაიწყოს. 

X0-ეიჩ-ენ0ი 

  
M 

საქარწველ, რესპშალპა 

ნონა გაფრინდაშვილი, ელიზ— 

ბარ ჯაველიძე თუ რეზო შავიშ- 

ვილი, ლელიკო ჯაფარიძე, რე- 
ზო ესაძე და ა. შ. და ა. შ. 

ააა, ნინო ბურჯანაძე, არა? დი– 

ახ, ადრეც მითქვამს და ახლაც გა– 
ვიმეორებ, რომ ნინო ბურჯანაძეს– 

თან იქნებ ყველაზე მეტი უხერხ– 

ული კითხვა ჰქონდა და აქვს საზო– 

გადოებას, მაგრამ მთავარში, მის 

გრუზინკობასთან მიმართებით 
არანაირი კითხვა არ არსებობს. 

ისევე, როგორც არ არსებობს 
სხვების, ზემოთ ჩამოთვლილ თუ 

გამორჩენილ, დაუსახელებელ პი- 
როვნებათა მიმართ. 
დლეს კი სწორედ ეს არის 

მთავარი და არა ის, თუ გუშინ 

ვინ ვისთან იყო და გუშინწინ 
ვინ რა თქვა, გააკეთა, ან არ გა“ 

აკეთა. მაგის დროც აუცილებ- 
„ლად მოვა და ყველას მო- 
უწევს პასუხების გაცემა 

ღვთისა და ერის წინაშე. 
მანამდე, ან მას შემდეგ, 
როცა მავანი პრეზიდენ- 
ტობაზე, მინისტრობასა 

თუ დეპუტატობაზე გა” 
ნაცხადებს პრეტენზიას. 

იქამდე კი ამ ყველაფ“ 
რის აჟიტირება ჯერაც 
მოუკლავი დათვის ტყა” 
ვის გაყოფის გამო ატე” 
ხილ არაფრის მომცემ 

აჟიოტაუს ჰგავს, ანუ ნუ 

დაგვავიწყდება, რასთან 
და ვისთან გვაქვს საქმე. 

უფრო მეტიც, ვერის 
  

ბაღში მილწეული ერთობით 

ზედმეტად ნუ გავიხარებთ და 
ნაადრევად ნუ ვიზეიმებთ – მი- 
შა თავისი ნებით არსად წასვ·· 

ლას არ აპირებს, ხოლო გადა“ 

დექ-გადადექის ძახილისა რომ 
არ ეშინია, ეს შარშანაც დაგვიმ- 
ფკიცა. 

რუსეთსა და ნატოს 

შორის ოკუპირებულმა 

ტერიტორიებმა შავ 

კატასავით გაირბინა 

რუსეთსა და ნატოს შორის ყველაზე სერი“ 

ოზულ უთანხმოებად აფხაზეთისა და სამ- 

ხრეთ ოსეთის პრობლემა რჩება, ეს განცხა- 

დება რუსეთის პრეზიდენტმა დიმიტრი მედ” 

ვედევმა ნატო”რუსეთის საბჭოს სხდომის 

დასრულების შემდეგ ლისაბონში გამარ- 

თულ პრესკონფერენციაზე გააკეთა. მისი- 

ვე თქმით, ზოგადად რაც შეეხება სხდომა- 

ზე განსახილველ საკითხებს – „ყველაფერი 

არც თუ ისე ცუდად გამოიყურება“. 

– თუმცა ეს არ ნიშნავს, რომ ჩვენს შორის 

უთანხმოებები არ რჩება. ერთ“ერთი ყველაზე 

მთავარი საკითხი 2008 წლის აგვისტოს მოვ“ 

ლენების შეფასებაა და იმის შეფასება რაც 

მოხდა, რომლის შედეგადაც ორი ახალი სა“ 

ხელმწიფო 

წარმოქმნა, – 
დასძინა, რომ მიუხედავად ყოველივე ამისა, 

მხარეებმა აღნიშნეს, რომ ეს პრობლემა და” 

პირისპირების ქვად არ უნდა იქცეს. 

- აფხაზეთი და სამხრეთ ოსეთი 

განაცხადა მედვედევმა და 

Xჯი-ეიჩ-ენი   

.ქართული აკპადევიის“· წევრთა 

განცხადეგბა 
ამ დღეებში არასამთავრობო ორგანიზაციათა ერთი ჯგუფის 
ინიციატივითა და ორგანიზებით შეიქმნა „თანხმობის დარბა- 

ზი“, რომლის წევრებადაც კალათბურთის სასახლეში გამარ- 

თულ შეკრებაზე ჩვენც ვიყავით დასახელებული. 
გამოვხატავთ რა პატივისცემას ინიციატორთა მიმართ, ამას- 

თანავე, სხვადასხვა გარემოების გამო ჩვენ ვერ მივიღებთ მო- 
ნაწილეობას „თანხმობის დარბაზის“ მუშაობაში. 

„ქართული აკადემიის“ წევრები: 
ნინელი მანკვეტაძე, 

ოთარ მელქაძე 

  6რ6) ინფორმაცია 

გამოძიება აფთიაქებთან. დაკაჭშირებით. გრძელდლება 
საქართველოს შრომის, ჯანმრთელობისა და სოციალური დაც” 
ვის მინისტრ სანდრო ურუშაძის განცხადებით, აფთიაქებთან და- 
კავშირებით გამოძიება მიმდინარეობს. > : 

მისი თქმით, თუ იმ აფთიაქებში, რომლებშიც ფინანსთა სამინის- 
ტროს საგამოძიებო სამსახურია შესული, ფსიქოტროპულ წამლებთან 

დაკავშირებით დაწესებულ შეზღუდვებზე დარღვევები დაფიქსირდა, 
საგამოძიებო სამსახური შესაბამის ზომებს მიმართავს, ხოლო ამ,თე” 
მაზე კომენტარი გამოძიების დასრულების შემდეგ გაკეთდება9#“ 
შეგახსენებთ, რომ ფინანსთა სამინისტროს საგამოძიებო სამსახური 

მედიკამენტების 10-მდე სარეალიზაციო ქსელს ამოწმებს. მიზეზი სა“ 
ვარაუდოდ ფსიქოტროპულ წამლებთან დაკავშირებით დაწესებუ“ 
ლი შეზღუდვების დარღვევაა. 1280        + 81 

საძართველოს საგარეო საქმეთა სამინისტრო საზღვარგარეთ აკ“ 

რედიტებული ელჩების როტაციას გეგმავს. 
როგორც უწყების ხელმძღვანელის მოადგილემ ნინო კალანდაძემ 

გუშინ გამართულ პრესკონფერენციაზე განაცხადა, უფლებამოსი- 

ლების ვადა რამდენიმე ელჩს ეწურება. 

– რამდენიმე ელჩს უფლებამოსილების ვადა მალე ეწურება, მაგ” 

რამ ჩვენ არც ერთი მათგანის დაკარგვას არ ვაპირებთ. ყველა დიპ- 

ლომატი დასაქმდება. უბრალოდ, მათ როტაციას ვგეგმავთ, - გან” 

მარტა კალანდაძემ. 

ამასთან, მან აშშ-დან საქართველოს უკვე ყოფილი სრულუფლე“ 

ბიანი წარმომადგენლის, ბათუ ქუთელიას გამოწვევის მიზეზიც გან- 

მარტა და აღნიშნა, რომ ეს ქუთელიას მუშაობის უკმაყოფილების 

გამო არ მომხდარა. : 
– ამას ჰქონდა ერთი კონკრეტული მიზეზი. როცა გადაწყდა, რომ 

გიგა ბოკერია უშიშროების საბჭოს მდივნად უნდა გადასულიყო, მან 

გვითხრა, რომ სურდა მისი მოადგილე ბათუ , ქუთელია ყოფილიყო 

და მასთან თანამშრომლობის სურვილი გამოთქვა, – განმარტა კა- 
ლანდაძემ. 

ინგუუეთუი. ქართლეადიდებლურ ტაძარს ესროლეს 
ინგუშეთში უცნობმა პირმა მართლმადიდებლური ტაძრის გუმ” 
ბათს ყუმბარმტყორცნი ესროლა. ინგუშეთის შს სამინისტროს ინ- 
ფორმაციით, ტაძარი უმნიშვნელოდ დაზიანდა და გასროლას 
მსხვერპლი არ მოჰყოლია. 

- დასახლება ორჯონიკიძევსკაიაში, პიონერსკაიას ქუჩაზე მდე- 
ბარე ტაძრის მიმართულებით გასროლა მხოლოდ ერთხელ მოხდა. 
ამჟამად ბოროტმოქმედის ძებნა მიმდინარეობს, – იუწყება რუსუ“ 

ლი მედია. 

გბადავარჩინოთ. წმინდა. გიორგის. სახელობის. ეპლესია 

გურ3?აანის რაიონის სოფელ ჭანდარში, წმინდა გიორგის სახე- 

ლობის XI-XII საუკუნეების ეკლესია ინგრევა. 

როგორც კახეთის საინფორმაციო ცენტრი იუწყება, ეკლესიის 

რის ნაწილი ჩამოინგრა. 

ჭეძეგლთა დ?ცვის სპეც?··ალისტების განცხადებით, იმ შემთხვევაში, 

თუ ეკლესიას გამაგრებითი სამუშაოები სასწრაფოდ არ ჩაუტარდა, 

აძარი მთლიანა აინგრევა. 

2 ეკლესიისლ:ჭედლ%ჰ შუ·%ზვჭ გახსნილი, ხვრელის სიგანე 15 სანტი“ 

მეტრს ალწევს. 

გურჯაანის მუნიციპალიტეტის გამგეობის კულტურის განყოფი“ 

ლების სპეციალისტის თამაზ მარკოზაშვილის განცხადებით, როგორც 

კი ბიძინა ივანიშვილის ფონდი ეკლესიების რეაბილიტაციის მომ 

დევნო ეტაპს დაიწყებს, ჭანდრის წმინდა გიორგის სახელობის ეკ” _ 

ლესიის რეაბილიტაცია მოხდება. 

„ძოპა-პოლას“ შემადგენლობაში კიბოს.._ 

გაქო?წვევი. ნივთიერებები. აღმოაჩინმს 

„პოკა-კოლამ“ ამერიკის შეერთებული შტატების ?—··ზრიწ·?ნ უკან 

22 ათასი ბოთლი მას შემდეგ გაიწვია, რაც ··კშკამ·ჰოლ—ჰ ჯბჰ··ეს 

ბავის შემადგენლობაში კიბოს გავომწმ”ევ"ჰად ""·ჭ[_" აფ 

ამის შესახებ ინფორმაციას „რეგნუმი ·ჰვ ჭ?ელ·ვ C. იი ჯით 

აღნიშნულ ფაქტთან დაკავშირებით _ -.-+ ცხადებნ რო 
" ა კა კოლაში აღნიშნული კონ 

_ ა2 3ი5 I, ცენტრატი იმდენად მცირე 

ი. : “ რაოდენობით იყო, რომ მომ- 

” ხმარებელს ჯანმრთელობის 

პრობლემას არ შეუქმნის. 

აღსანიშნავია, რომ მიმდი” 

    

  

/ მილიონი ქილა „კოკა“-კოლა“ 

" გაიყიდა, რომელიც ასევე 
კადმიუმის კონცენტრანტს 

შეიცავდა. 

Xჯ0-ე0ჩ-ენი 
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ბრძოლა საბოლოო 
' 2 გამარჯვებამდე” 

ს ე ულს შ 
ს ი ” #,9 „ა ჭძჭ"·]ძ 

წწდ 7(·0 აა 

  

  

25 ნოემვ ' 
15.00 საათზე, პარლამენტის წინ, ღიდ „სახალხო წარმრმადღგენლობით 

პრებაზე“ სრულჩალღ საქართველოლან მინჩწმუმ 12 500 ღელეგაგი 
შეიკრიბება. ყოველი მათგანი 30-შან 70-მშე ალამიანჩს 

მხარღდამჭერიჩს მანლაგით წქნება აღლჭურვილი. 

  

      

      

ჩმენი სა! 
” 25 ნრემბერს! 15.00 საათზე,, 

პრების დელეგატებს ბთხოვთ, რებისტრაცსიის გასავლელად 
ბრძანდეთ 13:00 სთ–დან!! 

      
    
  
 



_დღევანდელობა 
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(მეორე გვერღილდან) 

ერთი სიტყვით, ნაცების ლო”“ 
ზუნგრს თუ დავესესხებით – გასა” 

კეთებელი კიდევ ბევრია! თუმცა ის, 

რაც ვერის ბაღში მოხდა, ნამდვილად 

კარგი და იმედისმომცემია. იმედი“ 

სა, რომელიც თითქმის დაკარგული 

ჰქონდა ლამის სასოწარკვეთაში ჩა- 

ვარდნილ საზოგადოებას. 

ამ იმედს ისიც აძლიერებს, რომ 

შეიძლება ამ ერთობას სხვა გრუ” 

ზინებიც შემოუერთდნენ, რომელ” 
თა შორის პირველ რიგში შალვა 

ნათელაშვილის ლეიბორისტები 

მოიაზრებიან, რომლებიც ჩემდა 
და, დარწმუნებული ვარ, ვერის 

ბაღში დამსწრე საზოგადოების 

სამწ უხაროდ და, ალაბთ, გასაკვი- 
რადაც, არსად ჩანდნენ საკალათ- 

ბურთო დარბაზში. 
დიახ, სახალხო კრება, ეროვნული 

ფორუმი და ლეიბორისტები არიან 

საქართველოს ჭრელ პოლიტიკურ 

სპექტრში არა მხოლოდ რეალური ძა– 

ლის მქონე პარტიები, არამედ გრუ- 

ზონობაშიც საფუძვლიანად „ბრალ–- 
დებულები“ და სწორედ ლეიბორის- 

ტების შემოერთებაა საშური და სა- 
სურველიც, თორემ შემოერთებით, 25 

ნოემბრამდე, ან 25 ნოემბერს ალბათ 
ბევრი შემოგვიერთდება, რომელთაც, 

რა თქმა უნდა, რუსთაველის პროსპექ- 

ტზე მოსვლას ვერავინ დაუშლის, მაგ– 

რამ სიფრთხილე კი მართებთ ორგა- 

ნიზატორებს, რომ მათთან ერთად, 

ვინც პრაგმატული მოსაზრებით შეუ- 

ერთდება სახალხო კრებას (მაგისთა– 

ნებს კიდევ აიტანს კაცი იგივე პრაგ– 

მატიზმის გამო), ისეთებიც არ შემოგ- 

ვაპარონ, ვინც ხელისუფლებასთან 
კურკურსა თუ ფარულ გარიგებებში 

არიან შემჩნეულნი. 
ვერის ბაღში, სასიხარულოსთან 

ერთად, ერთი სამწ უხარო „სიმღე” 

რაც“ გაგრძელდა – კონკრეტიკას იმ 

დღესაც მოერიდნენ უკლებლივ ყვე“ 
ლანი და ვერ გამიგია, რატომ. ამი- 

ტომ მე ვაცხადებ ხმამალლა და კონ- 

კრეტულად – არავითარი შეხება: 

ქრისტიან-დემოკრატებთან, პადო” 

შასთან, რესპუბლიკელებთან და 

სხვა ე. წ. საპარლამენტო კვალიფი” 
ციურებთან სახალხო კრებას არ უნ” 

და ჰქონდეს! 
რაც შეეხება ე. წ. დიდი რვიანის 

კვალიფიციურ „ახლებს“ და ირაკლი 

ალასანიას, ვნახოთ. 24 ნოემბერს, 

ანუ სახალხო კრების წინა დღეს და“ 
გეგმილ საარჩევნო გარემოს შეხვედ- 

რაზე თუ მივლენ, დემონსტრაციუ” 
ლად დატოვებენ, ანუ ჩაშლიან იმ 

სხდომას და სახალხო კრებას შეუ- 

იუ ოცსღახუთში 
'" ბგბაქრწწანლა 
ქრი ლღა ბძრს!... 

ბრუზინ”ბა სულას არ არჩს საძრასჩს, Vამისშფლებჩს //ნსტმტშტიმს აღზროMლM გჩბ! 

ერთდებიან, ვფიქრობ, მათ ხელი არ 
უნდა ვკრათ, რადგანაც ირაკლი 

ალასანია იქნება თუ ზურა აბაშიძე 
(რომელიც, სხვათა შორის, ვერის 

ბაღშიც იყო, დათო გამყრელიძე თუ 

მამუკა კაციტაძე და, განსაკუთრე” 
ბით, ფიქრია ჩიხრაძე, იმის მიუხე“ 

დავად, რომ მრავა” 

ლი კითხვა დაუგ“ “ 
როვდა საზოგადო”“ , 
ებას მათ მიმართ),!) _ 
ჯერჯერობით ბო” 
ლომდე ვერ გაიმეტა 
იგივე საზოგადოე“ 

ბამ და პირადად 
მეც, გული არ მიშ- 

ვებს, რომ გრუზინე” 

ბის სიიდან ამოვშა” 

ლო. თუმცა გონება 

სხვას მკარნახობს. 

ასე რომ, ბატონე- 
ბო, 26 ნოემბრამდე 

ბევრიც დარჩა და ცოტაც, რათა გა–- 

დაწყვიტოთ სად გინდათ – ქართვე– 
ლი ხალხის ნების გვერდით დგომა, 
რაც იმაში გამოიხატება, რომ არ 
აპირებს მორიგ, 2012 წ. არჩევნებამ– 
დე ლოდინს თუ იმათი.ნების გვერ– 
დით, ვინც თავს მოგვახვია ე. წ, სა– 
არჩევნო გარემოს გაუმჯობესების 

უპერსპექტივო პროცესი! 
ახლა ცოტა რამ სხვა საგარეო 

მოვლენების შესახებ, რომლებიც 

პირდაპირ თუ ირიბად აისახება თუ 

უკვე აისახა საშინაო საქმეებზე – 
ლისაბონის ყბადაღებული სამიტი 

მაქვს მხედველობაში. 
პროპაგანდისტული ხმაური – აი, 

ის, რაც შეიძლება მოკლედ ვუწო- 

დოთ ქართული ნაცტელევიზიების 

გადაცემებს. არადა, ისტორიული, 

საეტაპო, დიპლომატიური გარღვე“ 

გა და სხვა მსგავსი ტერმინები სრუ“ 

ლიად უადგილოა იმასთან მიმარ- 

    
თებაში, რაც რეალურად მოხდა ლი- 

საბონში. ამაში ყველა დამეთანხმე- 

ბა, ვისაც „რუსთავი“2“-ის გარდა, 

სხვა ინფორმაციის საშუალებებიც, 
ჰქონდა. 
ისტორიული მნიშვნელობა მართ-“ 

ლაც ჰქონდა ამ სამიტს, მაგრამ არა 
საქართველოსთ” 

” ვის, როგორც ყუ” 
“ რები გამოგვიჭე“ 

” | და„რუსთავი“2“- 
„ ) მა – მართლაც 

'1 პირველად ნატოს 

„" „ ისტორიაში მიი- 

ღეს ამ პოლიტი“ 
კურ-სამხედრო 
ბლოკის განვი- 

თარების ახალი 

სტრატეგია, სა“ 
დაც რუსეთი გა” 

ნიხილება არა 

5 როგორც მტერი, 

არამედ როგორც თანაბარუფლები“ 
ანი პარტნიორი. აგრეთვე პირველად 

არაფერი თქმულა ნატოს მომავალი 
გაფართოების შესახებ – ეს განაცხა- 
და ებრაულ-ამერიკულ-რუსულმა 
IIIVI ანუ ჩვენი „რუსთავი“2“-ის მა“ 

მიდაშვილმა ტელეკომპანიამ! იდე“ 
ოლოგიურ ნათესაობას ვგულისხ” 
მობ თორემ, ეს ტელეკომპანია, „რუს“ 

თავი“2“-ისგან განსხვავებით“, ასე 

თუ ისე ობიექტურ ინფორმაციას 

ნამდვილად გვაწვდის. 
სამიტის შემდეგ ერთსაათიან 

პრესკონფერენციაზე, რომელსაც 

პირდაპირ ეთერში ვუყურე, რუსე- 

თის პრეზიდენტმა, გარკვეულწი- 

ლად მკაცრი, გამაფრთხილებელი 
ტონით განაცხადა, რუსეთი იქნება 

მხოლოდ ნატოს სრულუფლებიანი 

პარტნიორი, რაკეტსაწინააღმდეგო 

თუ ანტიტერორისტულ მუშაობაში 
რეალურ, თანასწორ პარტნიორად 

ჩავერთვებით, მაგრამ ჩვენგან ავე“ 

ჯის, ანუ ანტურაჟის როლის იმედი 
ნურავის ექნებაო. 

აქედან დასკვნა მარტივია, რომ სა- 
ქართველოს მიღება ნატოში არა თუ 
უახლოეს მომავალში, საერთოდ გა- 

მორიცხულია, რადგანაც სამიტის შე- 
დეგებიდან ის უფრო ჩანს, რომ თავად 
რუსეთი გახდა პრაქტიკულად ნატოს 
ასოცირებული წევრი. 

რაც შეეხება ობამა-სააკაშვილის 
შეხვედრას, მასზე ალბათ მხოლოდ 

ავღანეთში ქართული საზარბაზნე 
ხორცით, უწყვეტ მომარაგებაზე იქ“ 

ნებოდა საუბარი, რისი გარანტიაც 
მიიღო ობამამ. ეს რომ ასეა, იქიდა– 
ნაც ჩანს, რომ ობამამდე კანადის 
პრემიერთან შეხვედრაზე განაცხა“ 
და სააკაშვილმა – საქართველო ავ“ 
ღანეთში ოპერაციის საბოლოო დამ” 

თავრებამდე დარჩება! 
აი, ეს არის მთავარი ობამასთვი“ 

საც და ზოგადად ნატოსთვისაც. ამის 
სანაცვლოდ კი საქართველოს ტერი“ 

ტორიული მთლიანობის ცარიელი, 
არაფრის მიმცემი განცხადების გა”“ 
კეთება არა მგონია, ძალიან ძვირი 
ფასი იყოს ნატოსთვის. 

იმის თაობაზე, თუ რეალურად რა 
ითქვა ობამა-სააკაშვილის ზედმე- 

ტად დახურულ შეხვედრაზე, შეიძ“ 
ლება მხოლოდ ვარაუდები გამოვ-” 

თქვათ. თუნდაც ბოლო საკადრო გა“ 
დაადგილებიდან გამომდინარე. 

უკაცრავად კი ვარ, მაგრამ ერთი 

კახური გამოთქმისა არ იყოს, „ვირი 

გინდ ღობის იქით დააბი, გინდ – 

აქეთ, ვირი ვირიაო“, იგივეს თქმა შე- 

იძლება თემურ იაკობაშვილის, ეკა 
ტყეშელაშვილის ახალ დანიშვნებზე. 
ან ბათუ ქუთელიას გადაადგილება- 

ზე“– ეს უბრალოდ თანამდებობრივი 
„როქია“ და სხვა არაფერი. რასაც 

ვერ ვიტყვით გიგა ბოკერიას უშიშ- 

  რდ პროპლემა 

    

   

იმაში, თუ როგორი სიმკაცრით ებრძვიან მსოფლი– 

ოს სხვადასხვა ქვეყანაში ნარკოტიკებით ვაჭრობასა 

და მოხმარებას, ქართული საზოგადოებრიობა კიდევ 

ერთხელ დარწმუნდა მას შემდეგ, რაც მალაიზიაში 

ორი ქართველი ქალბატონი ქვეყანაში დიდი ოდენო- 

ბით ნარკოტიკული ნივთიერებების შეტანის მცდე– 

ლობისას დააკავეს. ამ თავისთავად დასაგმობი ფაქ- 

ტის ტრაგიზმს, ვინც არ უნდა ყოფილიყო ნარკოტი-– 

კების ტრეფიკის ინიციატორი, ამ ქვეყანაში მოქმედი 

კანონმდებლობის სიმკაცრე აძლიერებს, რომლითაც 
ამ დანაშაულისთვის მათ სიკვდილით დასჯის საფრ- 

თხე ემუქრებათ. 
ნარკოტიკების წარმოების, ვაჭრობისა და მოხ- 

მარების წინააღმდეგ ბრძოლა მთელ მსოფლიოში 

მიმდინარეობს, თუმცა სადღეისოდ საზოგადოებ“ 

რიობა ამ პრინციპულ ბრძოლას, სამწ უხაროდ, 

აგებს. საქმე მარტო ის არ არის, რომ ნარკოტიკე“ 

ბით ვაჭრობა ერთ“ერთი ყველაზე სარფიანი ბიზ“ 

ნესია, რომელსაც კრიმინალური ორგანიზაციების- 

თვის ყოველწლიურად მრავალი მილიარდი დოლა” 

რი მოგება მოაქვს, რომლის დონე მხოლოდ იარა- 

ღით უკანონო ვაჭრობას თუ ჩამორჩება, არამედ 

ისიც, რომ ნარკობარონებს ძლიერი მფარვვლები 

ჰყავთ. გარდა ამისა, ზოგიერთი პოლიტიკოსის აზ- 

რით, ნარკომანიასთან ბრძოლის ერთ-ერთი ხერხია 

ეგრეთ წოდებული „მსუბუქი ნარკოტიკების“, მაგა“ 

ლითად, მარიხუანის მოხმარების ლეგალიზება. მა- 

გალითად, შარშან კალიფორნიის შტატში მათი ლე” 

გალიზება დააპირეს, შესაბამის კანონპროექტს საკ” 

მაოდ მრავალი მხარდამჭერიც გამოუჩნდა, მაგალი“ 

თად, ჯორჯ სოროსი და კიდევ 700 ათასზე მეტი კა“ 

  

III ამსტერდამმს პარღებჩს ბელმარწ); 
ცი, თუმცა ბევრი გავლენიანი პირი, მათ შორის ამე“ 

რიკის შეერთებული შტატების პრეზიდენტი, ამის 

კატეგორიული წინააღმდეგი წავიდა, რამაც თავისი 

შედეგი გამოიღო და ეს ინიციატივა ჩავარდა. 

თოთხმეტი წლის წინათ ჰოლანდიაში მიიღეს მსუ“ 

ბუქ ნარკოტიკებთან დაკავშირებული კანონი, რომ“ 

ლის თანახმად სრულწლოვან (18 წელს ზემოთ) ადა“ 

მიანს თავისუფლად შეუძლია გარკვეული დოზით 

(არა უმეტეს 5 გრამისა) მარიხუანის მოხმარება, თუმ” 

ცა კი მხოლოდ საამი” 

სოდ ნებადართულტე“ 
რიტორიაზე. მიუხედა” 
ვად იმისა, რომ ჰო” 

ლანდიაზე მეტ მარი” 

ხუანას სხვა ქვეყნებში 
მოიხმარენ, იგი ბოლო 

დრომდე მსოფლიოს 

ერთადერთი ქვეყანა 
იყო, სადაც ეს ნარკო-“ 

ტიკი ლეგალიზებული 
გახლდათ, მხოლოდ გარკვეულ ტერიტორიაზე, მა- 
გალითად, ამსტერდამის ვარდების ბულვარზე. აღ- 

სანიშნავია რომ ეს კანონი, რომლის გამო ქვეყნის ხე“ 

ლისუფლებას მთელი რიგი პრობლემა ექმნება, კი“ 

დევ სამ წელს იმოქმედებს. დაყოფა „მსუბუქ“ და „მძი– 
მე“ ნარკოტიკებად ერთობ პირობითია, რადგან, მა- 
გალითად, „მძიმე“ კოკაინი ადამიანის ორგანიზმში 

ორ დღემდე რჩება, კოდეინი – ათ დღემდე, ხოლო 
„მსუბუქი“ მარიხუანა – ორ თვემდე (I). 

სადღეისოდ საქართველოში ნარკომანიის წინააღ– 

მდეგ ბრძოლა ბოლო წლებში ჯერ ჯარიმებით (პირ- 

6) ინფორმაცია თემაში 

ველ ჯერზე 500 ლარი, მეორეზე – 2 ათასი ლარი და 

ერთწლიანი პირობითი სასჯელი) და შემდგომ თავი– 

სუფლების აღკვეთის გზით მიმდინარეობს, თუმცა ყვე- 
ლაფერმა ამან ვითარება რადიკალურად მაინც ვერ 

შეცვალა. 
მიმდინარე წლიდან კი, ჰოლანდია აღარ არის ერ- 

თადერთი ქვეყანა, სადაც მსუბუქი ნარკოტიკის მოხ- 

მარება ნებადართულია. საქმე ისაა, რომ ჩეხეთის 

რესპუბლიკის მთავრობამ თავის მოქალაქეებს 2010 

წლის | იანვრიდან ნება დართო, თან იქონიონ 15 გრა– 

მი მარიხუანა, 4 აბი ექსტაზი, 2 გრამი ამფეტამი– 

ნი, 1,5 გრამი ჰეროინი და ერთი გრამი კოკაინი. ასევე 

მათ უფლება მიეცათ კუთვნილ მიწის ნაკვეთებზე 
მოიყვანონ 5 ბუჩქი კანა– 

ფი და 40 ცალი ჰალუცი- 

ნოგენი სოკო. საგულისხ- 
მოა, რომ კანონის ამოქმე“ 

დების შემდეგ ნარკოტიკე” 
ბის ფასი ქვეყანაში, ფაქ” 

ტობრივად, განახევრდა. 
' მსუბუქი ნარკოტიკის 

ლეგალიზების მომხრეები 
საქართველოშიც არიან, 

= .I რომლებსაც თავიჰ;·ჰჰი პო” 

ზიციის გასამყარებელი გარკვეული არგუმენტაცია 

აქვ?··· მაჯრამ ვ?ისახლეობის უმეტესი ნაწილი ამის კ·ჯ: 
ოფიციალური კო“ 

   

თან, გასათვალისწ 
მელიც გარკვეული ნწარკოტიკული საშუალების ლე” 

გალიზებას შეიძლება მოჰყვეს: მისი მოხმარება, მარ- 

თალია, აკრძალული არ იქნება, მაგრამ არ გაიყიდება, 

რაც ნარ კოდილერებს შავ ბაზარზე მისი გაყიდვის შე- 

საძლებლობას მისცემს. 

ოთარ ტურაბელიძე   

    ) 

როების საბჭოს მდივნად და ნაცი” 

ონალური უსაფრთხოების სა- 
კითხებში პრეზიდენტის მრჩევლად 
დანიშვნაზე, რადგანაც... . 

გიგა ბოკერია ისედაც ბევრი რა- 

მის მრჩეველი და გადამწყვეტი, ნა- 
ცების ერთი მთავარი იდეოლოგი 
რომ იყო და დღემდე ასეთად·ბწნჩე·— 
ბა, ესეც არ არის საზოგადოებისთ- 
ვის რებუსი. ისიც კარგად გვახსოვს, · 
თუ როგორ და რატომ „მოაცილეს“ 
პარლამენტს და საგარეო საქმეთა 

მინისტრის ჩრდილქვეშ გადამჯლეს, 
რადგანაც მისი ხშირი გამოჩენა ტე” 

ლეეკრანზე საზოგადოების გაღიზი“ 
ანებას იწვევდა. >' 

“ დლეს გიგა ბოკერიას ახალი და” 

ნიშვნა იმას ნიშნავს, რომ სააკაშ- 

ვილმა ობამასგან საშინაო საქმეებში 
კარტბლანში მიიღო. ანუ მისთვის 
მთავარია, რომ ავღანეთის უდაბნო- 

ში ქართული სისხლი იღვრებოდეს 

და სანაცვლოდ კისერიც გიტეხიათ, 

რაც გინდათ ის ჰქენითო. 
იმ დროს, როდესაც ქუჩის საპრო- 

ტესტო ახალი ტალღებია მოსალოდ- 
ნელი, სისხლიანი 7 ნოემბრის ერთ- 
ერთი მთავარი ავტორის გიგა ბოკე- 

რიას ჩრდილიდან გამოყვანა და 

უშიშროების საბჭოს მდივნად და ყვე- 
ლა ძალოვანი სტრუქტურის კოორ- 

დინატორად დანიშვნა რას უნდა წიშ- 

ნავდეს, ძნელი მისახვედრი არ უნდა 

იყოს – თუ სახალხო კრება უშედე- 
გოდ დაამთავრებს, ანუ თუ საპრო- 

ტესტო გამოსვლებს რეჟიმის შეცვლა 
არ მოჰყვება, იმასთან ერთად, რომ სა- 

მუდამოდ თუ არა, ძალიან, ძალიან დი- 
დი ხნით დაისადგურებს ჩვენში საყო- 
ველთაო აპათია და ნიჰილიზმი, ახა– 

ლი, მასობრივი რეპრესიები დაიწყე- 

ბა და ეს უნდა გაითვალისწინონ მათ, 
ვინც ხალხს ქუჩაში გამოსვლისკენ მო– 
უწოდებს. / 

დავით მხეიძე 

ტრ წკეპლიკა 

მრაგალსახეობა 

გრძელდება 
მაშ ასე, ეკა ტყეშელაშვილი მორიგ „მინის- 

ტრულ“ ამპლუაში გვევლინება – რეინტეგ- 
რაციისა (და კიდევ რაღაცისა..). ჭეშმარი- 

ტად, უსაზღვროა ამ ქალბატონის „საუფ- 

როსო" დიაპაზონი. მკითხველს შევახსენებთ, _ 

რომ ბოლო წლებში, რაღაც 5-6-ის მანძირ“ 

ზე, ის მორიგეობით გახლდათ "ქ·ტი·[ჭ:: 

ჭ ჭრ"ჩისტრი· აენე;ჩაღ·ყრ·ჯ··ჯჯ ს გროების 
გარეო თაქმეთა მინისტრი, უ“"“ » 

საბჭოს მდივანი – ახლა „დიდქალის“ ახალ 
როლში გამოჩნდა. 

ჩჯეწ··· აგაზვ·!”"ს ფურცლებზე ერთხელ 
კიდევ იყო გამოთქმული გაკვირვება 
ქაღბატოწ ეკას ამოუწურავი შესაძლებ- 

ლობების გამო. ნეტავ რა ფაკულტეტი 
დაამთავრა ისეთი, რომ ნაირ-ნაირ სფე“ 
როს უწევს შეფობას, არადა, 2008 წლის 
აგვისტო მაგის „საგარეოობის“ დროს 
შედგა... სამაგიეროდ, მომდევნო – უშიშ- 
როების საბჭოს მდივნობის დროს მე, მა” 

გალითად, სრულიად უშიშრად ვგრძნობ- 
დი თავს, არც რუსებისა მეშინოდა, არც 

აფხაზებისა და არც ოსებისა... . 
ისე, ზემოთ დასმულ კითხვაზე პასუ“ 

ხი ეგებ ჰამლეტის ცნობილ ფილოსოფი” 

ურ შენიშვნაში ვეძებოთ – ბევრი რამ, 

არის, ჩემო ჰორაციოო... 

არა მგონია, ქალბატონ ეკას ბოლო 

წლების ეს ხუთსახეობა აკმარონ. არ გა“ 

მოვრიცხავ, რომ ახლო მომავალში ე კ ა” 

ნომიკის მინისტრად წამოასკუპონ, 

მდგრადი განვითარების გარეშე... 

ლუკა გორგაძე 

      

  

  სამარწველჩს _რქსპუბლჰა



= ვანდაცვა 

  

ჩვენ მაინც გადავწყვიტეთ „რა” 
დიოლოგიურ თემასთან“ მიბრუნე“ 

ბა თანამედროვე მედიცინისთვის 
იმისი დიდი მნიშვნელობის გამო და 

სასაუბროდ ვეწვიეთ აკადემიკოს 
ფრიდონ თოდუას, რომელსაც 

„ლომის წილი“ ედო კონგრესის 

ორგანიზებაში 
აუბრის გადმოცემამდე თავს 

ჟქრთგვარი „წიაღსვლის“ ნება ·უნ— 

და მივცე: 
ჩვენში (და ალბათ სხვებშიც) პატი–. 

ვისცემასა და აღტაცებას იწვევს. 
“ჯრიდონ თოდუას ფენომენი – მაღა- 
”ლი დონის პროფესიონალი მედიკო- 
სი, ერთობ წარმატებული სამეცნიე– 

რო-კვლევითი ინსტიტუტის ხელმ- 

ძღვანელი, „თავის“ სფეროში ესოდენ 
დაკავებული, წარმატებით ასრუ- 

ლებს პარლამენტის ვიცე-სპიკერისა 

და საქართველოს მეცნიერებათა 

ეროვნული აკადემიის პირველი ვი- 
ცე-პრეზიდენტის მოვალეობასაც. 

დავუმატოთ ზუგდიდის მაჟორიტა- 
რი დეპუტატობა, არაერთი სახელმ– 
წიფო კომისიის წევრობა, აქტიური 
საზოგადოებრივი მოღვაწეობა და 
„წესით“ აღტაცებაც უნდა გაიზარ- 
დოს და პატივისცემაც. 

ამნაირი მძიმე უღლის ტარება – 
რა თქმა უნდა, საოჯახო უღლის 
გათვალისწინებით – ხელეწიფება 
მხოლოდ ზედმიწევნით თვითორგა“ 
ნიზებულ, თვითდისციპლინირე- 
ბულ, უაღრესად მიზანსწრაფულ 
კაცს, როგორიც გახლავთ კიდევაც 

ფრიდონ თოდუა. 

– ბატონო ფრიდონ, საქართველოს 
რადიოლოგთა მესამე საერთაშორი- 

სო კონგრესი ჩატარდა ჩვენი ქვეყნის 
რადიოლოგთა ასოციაციისა და აკა- 
დემიის კლინიკური მედიცინის სა- 
მეცნიერო-კვლევითი ინსტიტუტის 

ეგიდით. უთუოდ წაგადგებოდათ სა- 
ხელისუფლებო მხარდაჭერაც.. 

– რა თქმა უნდა. ფორუმს მიე- 
სალმა საქართველოს პრეზიდენტი, 

რაც გამორჩეულ პატივად მიგვაჩ- 
ნია, გახსნის ცერემონიალზე მობ- 
რძანდა და მისასალმებელი სიტყ” 
ვითაც გამოვიდა პარლამენტის 

თავმჯდომარე. ხელისუფალთა ამ- 
გვარმა ყურადღებამ ჩვენ, კონგრე“ 

სის ორგანიზატორებს, მეტი პასუ- 
ხისმგებლობა დაგვაკისრა და იმავ” 
დროულად გამოკვეთა ამ საერთა- 

შორისო ღონისძიების მასშტაბები 

“ და მნიშვნელობა. 
– სამეცნიერო-ტექნიკური პროგ- 

რესი იმის პროგრესია, რომ ცხოვრე- 

              

   

                          

   

  

  

    

ბის სხვადასხვა სფეროზე, კერძოდ, 

?ჰჭ“იცინაზვც უნდა ახდენდეს გავლე–- 

– სწორედ ბოლო წლების სამეც- 
ნიერო-ტექნიკურმა პროგრესმა ერ- 
თიანად შეცვალა ჩვენი ყოფა. ცხა” 

დია, გარდაიქმნა მედიცინაც, რო” 
მელიც, მოგეხსენებათ, ცხოვრების 

არსებითი შემადგენელი ნაწილია. 

ული დიაგნოსტიკისა თუ მკურნა- 
ლობის არაინვაზიური, დამზოგვე” 
ლი ხერხები თანამედროვე მედიცი” 
ნის პრიორიტეტები გახლავთ. აშ- 
კარაა, რომ სადღეისოდ მედიცინის 

პროგრესი რადიოლოგიის განვი” 

თარებასაც ეფუძნება. 
– როგორც თქვენ ბრძანეთ, ინტერ- 

ვენციული რადიოლოგია ახალი მი- 
მართულება ყოფილა მედიცინაში. 

როგორი ნიადაგი დახვდა ამ სიას– 
ლეს საქართველოში? 

– ჩვენში არსებობდა ძლიერი რა“ 
დიოლოგიური სკოლა, რომელმაც 

კარგი ტრადიციები დაამკვიდრა. 
ვისარგებლებ შემთხვევით და მად- 

ლიერების გრძნობით გავიხსენებ 
იმათ სახელებს, ვინც ფასდაუდებე“ 
ლი წვლილი შეიტანა დარგის დამ- 
კვიდრებაში: კონსტანტინე გიორ” 

გაძე, მიხეილ გედევანიშვილი, 
ალექსანდრე კვალიაშვილი, გიორ“ 

გი ნაზარიშვილი, გიორგი ზედგე“ 
ნიძე, დავით მიქელაძე, რევაზ ვეფხ- 
ვაძე, მიხეილ ჩაჩავა და სხვანი. 

  

M 218. სამშაბათი, 23 ნოემბერი, 2010 წელი. 

მუშავებულია უსაფრთხოების 
ნორმების დაცვის მექანიზმი. სხვა-“ 
თა შორის, არც ისე დიდი ხნის წი” 

ნათ რადიოლოგიას ახალგაზრდა 
მედიკოსები სწორედ აღნიშნული 
მიზეზით გაურბოდნენ, სადღეისოდ 

კი ეს დარგი ერთ-ერთი ახალგაზ- 

რდულია. ახალი ტექნოლოგიები 

ვინ უნდა აითვისოს და სრულყოს, 
თუ არა მომავალმა თაობამ! ამჟა- 

მად საქართველოში გვყავს ამ დარ- 
გის 120 რეზიდენტი, მსურველი – 

გაცილებით მეტი. 
– თბილისის ფორუმზე მოხსენე- 

ბით გამოვიდა ათეულობით ქართვე- 
ლი სპეციალისტი. საზღვარგარეთ 

თუ ხერხდება იმათი დელეგირება? 
– საერთაშორისო კონფერენცი“ 

ებსა თუ სიმპოზიუმებში აგრეთვე 
ბევრი ჩვენი მედიკოსი მონაწილე“ 

ობს. ყველაზე ავტორიტეტულად 
ითვლება ჩრდილოეთ ამერიკის რა“ 

დიოლოგთა ასოციაციის ყოველწ- 
ლიური კონგრესი. უდიდეს სამეც“ 

ნიერო ფორუმზე, ჩიკაგოში რომ 

  

  

  

  
  

ამ პროგრესმა მედიცინას ხელთ 
მისცა დიაგნოსტიკისა და მკურნა- 
ლობის ისეთი საშუალებები, რო- 
გორზეც ცოტასხნის წინათ ოცნებაც 
არ შეგვეძლო, როგორიც წარმო“ 

უდგენლადაც კი მიგვაჩნდა. 
ახლა აღარავის არ აკვირვებს 

ულტრაბგერითი დიაგნოსტიკის 
მიღწევები, კომპიუტერული თუ 
მაგნიტურ-რეზონანსული ტომოგ” 
რაფიის შესაძლებლობები...., . 

ეს სიკეთე მეცნიერებისა და ტექ“ 
ნიკის წარმატებებმა მოუტანა, პირ- 
ველ რიგში, სამედიცინო რადიო” 
ლოგიას – მედიცინის ახალგაზრ” 

და, თუმცა ფრიად მნიშვნელოვან 
და სწრაფად მზარდ დარგს. 
დიაგნოსტიკისა და მკურნალო- 

ბის რადიოლოგიური მეთოდები 
შეერწყა კლასიკურ ქირურგიას, 

რამაც მედიცინაში წარმოშვა ახა- 

ლი მიმართულება – ინტერვენცი“ 

ული რადიოლოგია (როგორც ხე” 
დავთ, „ინტერვენციას“ პოზიციუ“ 

რი ხმოვანებაც ჰქონია...). გაფარ- 

თოებულმა ქირურგიულმა ოპერა- 
ციებმა თანდათან დაუთმო ადგი” 

ლი მცირე, ატრავმულ მანიპულაცი” 

ებს. ინტერვენციული რადიოლოგი“ 
ის მიღწევებმა ადამიანებს ააცილა 
ურთულესი ოპერაციების აუცი- 

ლებლობა ღვიძლის, სანაღვლე გზე“ 
ბის, პანკრეასის, შარდსასქესო და 
გულსისხლძარღვთა სისტემების 
მრავალი პათოლოგიის დროს. 

დაავადებათა პრევენცია, ადრე” 

დღეს იმათი მოწაფეები და ჩვე“ 
ნი მასწავლებლები წარმატებით აგ“ 
რძელებენ ხსენებულ ტრადიციებს. 

– ბატონო ფრიდონ, თბილისში ასე 
შთამბეჭდავად ჩავლილი კონგრესის 
„ეგიდიორი“ იყო საქართველოს რა- 

დიოლოგთა ასოციაცია (აქვე გთავა– 
ზობთ აბრევიატურას – სრა), თუ შე- 
იძლება, გვიამბეთ სპეციალისტთა ამ 
გაერთიანების შესახებ. 

– ასოციაცია შეიქმნა 1995 წელს, 
როცა ქვეყანაში შექმნილი უმძიმე-“ 

სი სოციალურ“პოლიტიკური ვითა” 
რების მიუხედავად, ჩვენ გეზი ავი” 

ღეთ დარგის აღორძინებისკენ, ევ“ 
როპული სტანდარტებისაკენ. 

სრა“ის დაარსება წარმოდგა, 
როგორც ერთობ მნიშვნელოვანი 
მოვლენა რადიოლოგიის სხვადას- 
ხვა სფეროს ინტეგრირების საქმე” 
ში. ჩვენი გაერთიანების აღიარებას 
ევროპის რადიოლოგთა ასოციაცი” 

ის მხრიდან ამ პრესტიჟული ორგა- 
ნიზაციის წ ევრობა მოჰყვა – პირ- 
ველად პოსტსაბჭოურ ქვეყნებს შო- 
რის. ეს იყო დიდი ალიარება მთე“ 
ლი ქართველი სამედიცინო საზო- 
გადოებისთვის. მეამაყება, რომ 
აგერ 15 წელია, რაც ევროპის რა” 
დიოლოგთა ასოციაციის ოფისის 
წინ საქართველოს დროშაც ფრი”- 
ალებს. 

ამ 15 წლის მანძილზე სხვადასხ- 
ვა სამედიცინო დაწესებულებიდან 

ჩვენმა 180-ზე მეტმა სპეციალისტ“ 
მა მოიპოვა გრანტი, რომელთა წყა- 
ლობითაც სასწავლო კურსი გაიარა 

უცხოეთის წამყვან ცენტრებში. 
ქართველმა რადიოლოგებმა სპეცი- 
ალიზაციის კურსები I-დან 6 თვემ- 

დე დროით გაიარეს ავსტრიაში, 
აშშ-ში, გერმანიაში, ინგლისში. 

სიამოვნებით უნდა აღვნიშნოთ 
გრაცის უნივერსიტეტის რადიო” 

ლოგიის კლინიკის დირექტორის, 

საქართველოს ღირსების ორდენის 

კავალერის, პროფესორ რ. რინმი” 

ულერის ღვაწლი ჩვენი სპეციალის- 

ტების კვალიფიკაციის ამაღლება”- 

ში. იმისი უშუალო ხელმძღვანელო- 
ბით მომზადდა მაღალკვალიფიცი” 
ური კადრები ქუთაისის სამედიცი“ 

ნო ცენტრისთვის. 
– მსმენია, რომ რადიოლოგიაში 

მუშაობას ახლავს ადამიანის ორგა- 

ნიზმზე დასხივების ერთგვარი საფ- 

რთხე... 
- დიახ, სხივური დატვირთვა 

მართლაც რეალობაა, მაგრამ გამო- 

  

  
იმართება ხოლმე 75 ათასი(!) დელე” 
გატის მონაწილეობით, საქართვე“ 

ლო ყოველ წელს წარმოდგენილია 
8-I0 რადიოლოგითა და რამდენი- 

მე მეცნიერული მოხსენებით. 
– სრა-ის ფარგლებში წმინდა მეც- 

ნიერულ კვლევაზე რას იტყოდით? 
– ჩვენს საქმიანობაში კვლევებს, 

რა თქმა უნდა, დიდი ადგილი უჭი- 
რავს, 1995 წლიდან სამეცნიერო ხა- 
რისხი მოიპოვა 80-მდე რადიო- 

ლოგმა. კმაყოფილებით აღვნიშნავ 
იმასაც, რომ ასოციაციის ეგიდით 

1997 წლიდან გამოიცა ყოველკვარ- 
ტალური სამეცნიერო ჟურნალი 
„რენტგენოლოგიისა და რადიო“ 

ლოგიის მაცნე“, რომლის ფურც“ 
ლებზეც ქართველ ავტორებთან ერ” 

თად ქვეყნდება მსოფლიოს თვალ“ 
საჩინო რადიოლოგთა შრომებიც. 

სარედაქციო კოლეგიის წევრია 
არაერთი სახელგანთქმული საზღ- 

ვარგარეთელი სპეციალისტი. 

კიდევ რამდენიმე ციფრს მოგაწვ- 

დით. უკვე დაისტამბა 3 მოზრდილი 

კრებული, 1000-ზე მეტი მეცნიერული 
სტატია, 8 მონოგრაფია და ატლასი. 
5 რადიოლოგს მიენიჭა სახელმწიფო 

თუ ეროვნული პრემიები. 

  

– ხსენებაზე, ეროვნული სახელმ- 
ძღვანელო თუ გვაქვს, ბატონო ფრი- 

დონ, რადიოლოგიაში? 
– ჩვენი ახალგაზრდა რადიოლო- 

გები ძირითადად სარგებლობენ 
უცხოელ ავტორთა სახელმძღვანე- 

ლოებით, ვფიქრობ, რომ დროა, რა” 

დიოლოგიის სხვადასხვა განშტო- 

ებაში შეიქმნას სახელმძღვანელო“ 
ები მშობლიურ ენაზე, მით უფრო, 

რომ ქართველ რადიოლოგებს სა- 
ამისო შესაძლებლობები წამდვი- 

ლად გვაქვს. 
– ჩვენ ვცხოვრობთ საყოველთაო 

ტექნიკური პროგრესის ხანაში, რაც, 
რასაკვირველია, სამედიცინო ტექნი- 
კის პროგრესსაც გულისხმობს. რო- 
გორი მდგომარეობაა ამ მხრივ სა- 

ქართველოში? 
– ცხადია, თანამედროვე სამედი- 

ცინო ტექნიკა მედიცინას სახეს უც“ 
ვლის, ოღონდ ვერავითარი ტექნი- 
კური პროგრესი ადამიანის ფაქ“ 

ტორს, კლინიკურ აზროვნებას ვერ 

ჩაანაცვლებს. 
გაგაცნობთ რადიოლოგიურ 

ტექნოლოგიებში მოპოვებულ წარ- 
მატებებს. ათიოდე წლის წინათ ქვე“ 

ყანაში იყო მხოლოდ ორი კომპიუ“ 
ტერული ტომოგრაფი და ერთიც “ 
მაგნიტურ“რეზონანსული. ახლა ეს 
რაოდენობა საგრძნობლად გაი” 

ზარდა. 
საქართველოს კლინიკები აღ- 

ჭურვილია უახლესი, თანამედრო- 

ვე, ყველაზე ძვირადღირებული 
აპარატურით. რადიოლოგია მედი” 
ცინის ყველაზე ძვირადღირებული 

დარგია და დიდ ფინანსურ რესურ- 

სებს საჭიროებს ამის მიუხედავად, 
სრა“მ მიზნად დაისა” 

” ხა ქვეყნის ახალი სამე- 
დიცინო ტექნიკით ალ“ 

ჭურვა და უკვე არსე“ 
ბულის მოდერნიზა” 
ცია. დაუშვებელია 

ამორტიზებული ტექ“” 
ნიკის შემოტანა – ის 

ხომ ვერ უპასუხებს 
თანამედროვე 
მოთხოვნებს, მორა- 

ლურად მოძველებუ” 
ლია და გვარიანი გა- 
მოსხივების მქონეც. 

საქართველოში რა” 
დიოლოგიის დიდ 

მიღწევად მიმაჩნია 

ისიც, რომ ჩვენს კლი- 
ნიკური მედიცინის ინ- 

სტიტუტში დამონ- 

ტაჟდა მაღალი დონის 

აპარატურა – 128- 
შრიანი კომპიუტერუ- 

ლი ტომოგრაფი, ასე— 

ვე მძლავრი, სამტეს” 
1 ლიანი მაგნიტურ·რე· 

ზონანსული ტომოგ- 

რაფი (დსთ“ის ქვეყ“ 
ნებში ეს მეორე აპარა- 
ტია ამგვარი ხარისხი- 

სა), რაც, დარწმუნებული ვარ, დიდ 
გარდატეხას გვიქადის დიაგნოსტი- 

კაში. 
– ბატონო ფრიდონ, არაერთი გა- 

რემოება და კიდევ ის ფაქტი, რომ 
მსოფლიოს წამყვანი რადიოლოგები 
და კომპანიები მონაწილეობდნენ 

თბილისში ესოდენ შთამბეჭდავად 

ჩავლილ ფორუმში, ნიშნავს საერთა- 
შორისო ასპარეზზე ქართული რა- 

დიოლოგიური სკოლის მიერ საკუ- 

თარი ადგილის დამკვიდრებას. თავს 

ნებას ვაძლევ, რომ ჩვენი გაზეთის სა- 

ხელით ახალი წარმატებები გისურ- 

ვოთ. 
– დიდი მადლობა. ჩემი სალამი 

გადაეცით „საქართველოს რესპუბ- 
ლიკას“, სადაც ასეთი გულისყურით 

ეკიდებიან მეცნიერების სფეროს და 

კარგი ბიჭები არიან... 
„გარეთ გამოსულმა კიდევ ერ- 

თხელ შევაჩერე მზერა ინსტიტუტის 

ახალ კორპუსზე, რომლის მშენებ- 

ლობა თითქმის დამთავრებულია და 

რომელიც უკვე საუცხოოდ გამოიყუ- 
რება. რა თქმა უნდა, აქაც ურევია შე- 

ფის მოუსვენარი, მადლიანი ხელი.. 

  



= გაძევებული კაცის თვალით 
სასტუმროში, სადას ჩვენ შეხეედრა 

დავთქვით, ჩრაკში ოქრუაშვილი დას– 

მის ბარეშე მოვიდა. არამითარი ქორუ– 
თი იერი, – მშვიდი, კეთილმოსშრნე, 
ბახსნჩლი. ეტყობა ბოლო წროს ზან– 
ვითარებულმა მოჭლენებმა ყესხლი ბა– 
ანელა, მაბრამ „ფრთები“ ჭერ მოტეხა. 

საქართველო – 

ვირტუალური რეალობა 
– ირაპლი; უკრაინაში საქართველოში მიმდინა– 

რე მოვლენებთან დაკავშირებით ურთიერთსაწინა– 

აღმდეგო ინფორმაციები ვრცელდება. კერძოდ, ქვე- 
ყანაში არსებულ ამჟამინდელ ვითარებასთან დაკავ- 
შირებით. ამბობენ, რომ სააკაშვილის დამსახურე- 

ბით, საქართველოში პრაქტიკულად, გამეფებულია 
სამოთხე. ვალერია ნოვოდვორსკაიამ სტატიაც კი 

დაწერა სათაურით „ქართული ზღაპარი". უკრაინის 

მასობრივი ინფორმაციის საშუალებებში ბოლო 

დროს ხშირად ჩნდება ინფორმაციები იმის შესახებ, 
რომ სააკაშვილმა შეძლო კორუფციაზე გამარჯვე- 

ბა. რამდენად შეესაბამება ეს რეალობას? გვახსოვს, 
2000-200! წლებში, როდესაც იუსტიციის მინისტრის 
მოადგილე იყავით, თქვენ ასევე ცდილობდით კო- 
რუფციის წინააღმდეგ ბრძოლას. შეიძლება მასზე 

გამარჯვება თუ კორუფცია უკვდავია? 
“ მე შევეცდები ობექტური ვიყო მოვლენების 

შეფასების დროს, მაგრამ ჯერ ვიტყვი ჩემს სუ- 
ბიექტურ აზრს. ჩემი ხედვით, ის, რასაც საქართ- 
ველოს ამჟამინდელი ხელისუფლება აშენებს, გან- 

საკუთრებით დასავლეთისთვის, არის ვირტუა- 

ლური ქვეყანაა, რომელიც რეალობისგან ძალი- 

ან შორს არის. რეალური მოვლენები და რეალური 
ვითარება – ადამიანის უფლებების, ბიზნესის გან” 
ვითარების, კორუფციის კუთხით, საქართველოში 

სრულიად სხვაგვარია, ვიდრე ის, რაც მიეწოდე- 

ბა დასავლეთს, უკრაინას, ევროპას და რუსეთს. 
დიახ, მოქმედმა ხელისუფლებამ გაიმარჯვა კო“ 

რუფციაზე. მე შემიძლია ეს დაგიდასტუროთ. მაგ” 
რამ კორუფციაზე მან გაიმარჯვა დაბალ დონეზე. 

გადაკეტა აბსოლუტურად ყველა არხი ქვემოდან 
და კორუფციის მიგრირება მოხდა მაღალ ფენაში. 

ე.ი. აშენდა განვითარებადი ქვეყნებისადმი დამა- 

ხასიათებელი კორუფციული პირამიდა. თუ თქვენ 

პასპორტის ან რაიმე სხვა დოკუმენტის აღება დაგ- 
ჭირდებათ, ან პირადი პრობლემის მოგვარება სა- 

ხელმწიფო დაწესებულების გავლით, ქრთამს არა- 
ვინ არ მოგთხოვთ, მაგრამ სრულიად შეუძლებე” 
ლია გაიმარჯვოთ სახელმწიფოს მიერ გამოცხადე” 

ბულ რომელიმე ტენდერში, როდესაც საქმე ეხე“ 

ბა 100 ათას დოლარზე მეტ თანხას, მაღალჩინოს- 

ნების თანხმობის გარეშე. შეუძლებელი სახელმწი- 

ფოსგან დაკვეთა მიიღოთ თუ არ ფლობთ შესაბამის 
მდგომარეობბს და არ გაქვთ კავშირები გავლენიანი 

სტრუქტირების მაღალჩინოსნებთან. 
მე ყოველდღე მესმის იმის შესახებ, რომ ვიღაც 

დააპატიმრეს, იჯდა თვენახევარი, 2 თვე, გადაი” 

ხადა ის თანხა, რისი გადახდაც დააკისრეს და გა“ 

ათავისუფლეს. ეს საქართველოში ჩვეულებრივი 
მოვლენა გახდა. 

– თქვენ იმის თქმა გინდათ, რომ სააკაშვილმა სე– 
რიოზული რეპრესიული მანქანა აამოქმედა? 

– დიახ. ეს ცხადი და აშკარა იმ ადამიანებისთ- 
ვისაც კი, რომლებიც ერთი კვირით ჩადიან საქარ- 

თველოში. იმ ქართველებს, რომლებიც ადრე წა“- 

ვიდნენ საქართველოდან და ცხოვრობენ ევროპა- 
ში ან სხვა ქვეყნებში, საქართველოში ჩამოსვლის 

დროს ექმნებათ შთაბეჭდილება, რომ ჩვენთან სა- 

მოთხე შეიქმნა. ჩამოფრენის დროს ისინი ხედა“ 

ვენ ბრწყინვალე აეროპორტს, რუსთაველის გამ“ 

ზირს· შეცვლილ იერ·სახეს, ქალაქს, საღაც 24-სა– 

ათიანი განათებაა. ეს შეიძლება სამოთხედ მოგეჩ– 

ვენოს, მაგრამ მხოლოდ ერთი შეხედვით. ქვეყანაში, 

რომლის მოსახლეობაც 3,5 მილიონზე მეტს არ შე” 
ადგენს (და ბოლო 20 წლის განმავლობაში მოსახ- 
ლეობის რაოდენობა მნიშვნელოვნად შემცირდა), 
პატიმრობაში იმყოფება 25 ათასი მოქალაქე. ვფიქ” 
რობ, ასეთი სტატისტიკა არ შეიძლებ·) არ პშფო— 

თებდეს ჯანსაღად მოაზროვნე ადამიანს. 

– გამოდის, რომ ის პოზიტივი, რაზეც აღტაცებუ- 
ლად იწერება უკრაინულ მედიაში, მხოლოდ ლამა– 
ზი გარეკანია? 

– ზუსტად ეგრეა. პიარ-კომპანიებზე, ლობის- 
ტებზე, რომლებიც ევროპაში ჰყავთ დაქირავებუ” 
ლი, უზარმაზარი ფული იხარჯება. საქართველოს 

ხელისუფლების წარმომადგენლებს ლობისტები 

დაქირავებული ჰყავთ რუსეთშიც და, რა თქმა უნ- 
და, აშშ-შიც. ათეულობით მილიონი დოლარი 

იხარჯება იმისათვის, რომ უზრუნველყოფილი 
იყოს ქვეყნის ხელისუფლების იმიჯი, როგორც დე” 

მოკრატების და რეფორმატორების. 

– ე-ი. თქვენ იმის თქმა გინდათ, რომ სააკაშვილმა 
საკუთარი თავი ბრწყინვალე პიარ-მენეჯერად წარ–- 

მოაჩინა? 
– ვფიქრობ, ასეა. 2008 წლის ომის შემდეგ მან 

დიდი ძალისხმევა მოანდომა საკუთარი თავის რე- 

აბილიტაციას, მან ეს მოახერხა, როგორც ამ ბრძო- 
ლაში რუსებზე „გამარჯვებულმა“. 

„„6ი·_-233---_-'–გ.-ტ.,,. ეე ს ეედ რმსპუბლჩა 

”- 

სააკაშვილის 

მთავარი შეცღდომა 
– ჩმენ ერთი ასეთი გამოთქმა გვაქვს – სიყვარუ- 

ლიდან სიძულვილამდე ერთი ნაბიჯია. მიხეილ საა– 
კაშვილის ხელისუფლებაში ყოფნის დროს თქვენ 

ფაქტობრივად, მეორე ფიგურა იყავით სახელმწი- 
ფოში. იყავით თანამებრძოლები და თუ არ ვცდები, 

უახლოესი მეგობრებიც. რა მოხდა? რა მომენტში გა- 
ირბინა თქვენს შორის შავმა კატამ? და ვინ არის ამა– 
ში დამნაშავე – ის თუ თქვენ? 

– არაფერი პირადი. მე ყოველთვის ვეკამათე- 
ბოდი იმაზე, რაც მიმაჩნდა, რომ ქვეყნის განვი- 
თარებას ხელს უშლიდა. საქართველოში ამჟამინ- 
დელი სიტუაცია ასეთია – არაფერი ის, რაზეც ჩვენ 
„ვარდების რევოლუციამდე ვსაუბრობდით", იქამ” 
დე, ვიდრე მოვიდოდით ხელისუფლებაში. ჟვანიას 
სიკვდილის შემდეგ სააკაშვილმა იგრძნო, რომ მის 
წინაშე იყო აბსოლუტური ძალაუფლება. ის ძა- 
ლაუფლება, რაზეც ოცნებობდა. ის კი აღმერთებს 
სრული ძალაუფლების კონფორტს. პრეზიდენტის 
გვერდით არ დარჩა არც ერთი ადამიანი, რომე” 
ლიც გაბედავს და ეტყვის, რომ ეს არის შავი და 
არა თეთრი. 

  

თვის ცხადი გახდება, რომ თავისი მეორე საპრე” 

ზიდენტო ვადის ამოწურვის შემდეგ, ის შეეცდება 
პრემიერ“მინისტრის სავარძელში გადაჯდომას, 

= თქვენ როდესღაც განაცხადეთ, რომ სააკაშ- 
ვილმა პრეზიდენტობის წლებში მილიარდობით 
დოლარი მოიხვეჭა, შეგიძლიათ დაასახელოთ ამ 
შემოსავლის წყაროები? 

= სოციოლოგიური გამოკითხვის მიხედვით, რო- 
მელიც ერთ“ერთმა რესპექტაბელურმა მედია-სახ- 
ლმა ჩაატარა, ყველაზე მდიდარ ქართველ პოლი- 

ტიკოსად სააკაშვილი დასახელდა. გამოკითხულთა 
დაახლოებით 70%-მა გამოთქვა ასეთი აზრი. ქარ- 
თულ ბიზნესში არ დარჩა არც ერთი ძლიერი ბიზ- 
ნეს“სტრუქტურა, რომელსაც არ აკონტროლებდა 
პრეზიდენტი ან მისი ოჯახი. ყველაზე აქტიურ 
როლს ამ სფეროში თამაშობს მისი ბიძა - დედის 
ძმა. პრეზიდენტი იღებს უზარმაზარ შემოსავლებს. 

მე არჩევანი არ დამიტოვეს 
– მოდით 2008 წელი გავიხსენოთ. 25 სექტემბერს, 

თუ არ მეშლება, ტელეკომპანია „იმედმა“ თქვენი გა– 
მოსვლა აჩვენა.. : 

– ეს იყო 2007 წელს... 

M 218. სამშაბათი, 23 ნშემბერი, 2010 წელი. 

  

გადაწყვეტილება, რომ დაეწყო საბრძოლოო მოქ“ 
მედებები ცხინვალში. სააკაშვილი მიხვდა, რომ უკ” 
ვე აღარ იყო ხალხში ისეთი პოპულარული და ძლი” 
ერი, როგორც ადრე. ყველა ამ სისულელის შემ- 
დეგ, რაც მან 8 თვის განმავლობაში ჩაიდინა, დარ- 
ჩა მხოლოდ ის, რაც გააკეთა. მას ომში გამარჯ“ 
ვების იმედი ჰქონდა, რაც დიდი სისულელე იყო. 

– როგორი რეაგირება ჰქონდა პრეზიდენტს 

თქვენს ტელეგამოსვლაზე? დაგირეკათ? შეეცადა 
რაიმეს გარკვევას? 

– ორი დლე ის პარიზში იმალებოდა. ის ადგი- 

ლიც ვიცი, სადაც ჩემი დაპატიმრების გადაწყვე- 
ტილება იქნა მიღებული. 2 დღის განმავლობაში 
მას არანაირი განცხადება არ გაუკეთებია. ჩემი 
გამოსვლის შემდეგ კი საქართველო დუღდა. სამ- 
შობლოში დაბრუნების შემდეგ ის შეეცადა ყვე- 
ლაფრის უარყოფას, მაგრამ ჩემი განცხადებები 

პასუხგაუცემელი დატოვა. 
= ეი. არ გამოვიდა თქვენთან კონტაქტზე. 
– არ გამოვიდა. 

– მართალია, რომ რამდენიმე ხნის შემდეგ მან 
თქვენ პრემიერ-მინისტრის პოსტი შემოგთავაზათ? 

ჰქონდა ამას ადგილი? ' 
_ –ესიყო 2007 წლის აპრილში. როცა მან ეს წი- 

' მრაკლი ოქრუაშვილი: ბი: 
  

„ან მე გავაკეთებ _ «48მ 

ჩM/მას, რაცსც ჩაპიფე·ქრე, 
ან ქვქყანა ლაიღქეპვება _ 
იმაზე, რომ შეიქმნას ვირტუალური რეალობა, 

რომელიც „იყიდება“ დასავლეთში, მუშაობს ძა” 
ლიან ძლიერი რეპრესიული მანქანა. თქვენ ხედავთ, 

რომ ყველა სოციალური გამოკითხვის მიხედვით, 
რომელიც საქართველოში ტარდება, მოსახლეო- 
ბის ხელისუფლების მიმართ ნდობა 60-70%-ზე მა- 
ღალია. მაგრამ ეს აბსსოლუტურად არარეალური 

მაჩვენებელია. გაიარეთ ქუჩებში, დაეკონტაქტეთ 
თქვენთვის ახლობელ ადამიანებს, თუკი ასეთები 
გყვანან საქართველოში და ისინი სრულიად გან- 

სხვავებულ სურათს დაგიხატავენ. 

– ირაკლი, მე როგორც გავიგე, თქვენ პრეზიდენ- 
ტთან კონფლიქტი არ გქონიათ. უბრალოდ დაძაბუ- 
ლობა გადავიდა მღელვარებაში.. 

– დიახ, 2005 წლის შემდეგ წარმოიშვა დაძა- 
ბულობა, იყო განსხვავებები ხედვებში, გარკვე” 
ული უთანხმოებები. მე დავუშვათ ვიხრებოდი 

იმისკენ, რომ საზოგადოებას არ სჭირდებოდა იმ” 
დენად ძლიერი რეპრესიული მანქანა, რომელსაც 

იყენებდა, ის კი ამბობდა – თუ შიში ექნებათ, პა” 
ტივს გვცემენ. ეს ჩემი სტილი არ არის. თუ ადა” 
მიანს პატივს არ გცემენ, არანაირი პირობაში არ 
გცემენ პატივს. 

– სააკაშვილმა თქვენ როდესღაც თავის ყველაზე 
დიდ შეცდომად დაგასახელათ. თქვენი აზრით, რა 

არის სააკაშვილის ყველაზე დიდი შეცდომა? -–– ის, 
რომ მან ვერ გაუძლო ძალაუფლების გამოცდას? 

– მე მიმაჩნია, რომ ხელისუფლებაში მოსვლის 

შემდეგ ყველა ადამიანი მეტ-ნაკლებად ფუჭდე” 
ბა. განსაკუთრებით მაშინ, როდესაც ადამიანს გა” 
ნუსაზღვრელი ძალაუფლება აქვს. სააკაშვილს ეს 

დაემართა, ალბათ, მაქსიმალურად. ვფიქრობ, რომ 

სააკაშვილის ყველაზე დიდი შეცდომა ის არის, 

რომ ვერ იტანს კრიტიკას. მას უყვარს, მიიღოს 
ზუსტად ის ინფორმაცია, რისი გაგონებაც სურს. 

– მიხეილ სააკაშვილს თეთრი სახლი ისევ ძველე– 
ბურად უჭერს მხარს თუ აშშ-ს ინტერესი მის მიმართ 

განელდა? 
– შტატებში პრაგმატულად უყურებენ საქარ” 

თველოში შექნილ ვითარევას. პირადად მე ყოველ” 
თვის ვცდებოდი, როდესაც ვფიქრობდი, რომ ისი“ 

ნი მხარს უჭერენ დემოკრატიას. ისინი მხარს უჭერ- 
დნენ სტაბილურობას. სტაბილურობას ნებისმი- 

ერ ფასად, სააკაშვილი იქნება ხელისუფლებაში 
თუ ვინმე სხვა, თეთრი სახლისთვის ამას მნიშვ- 

ნელობა არ აქვს. ვიდრე სააკაშვილი უზრუნველ- 

ყოფს ამერიკისთვის ასპროცენტიან კომფორტს, 
ისინი მას მხარს დაუჭერენ, იმის მიუხედავად, რაც 

არ უნდა ჩაიდინოს სააკაშვილმა საკუთარ ქვეყა“ 

ნაში. მაგალითისთვის თავისუფალი მედია ავი” 
ღოთ,., სააკაშვილმა ერთ“ერთი დიდი ტელეკომ” 
პანია ჩამოართვა საკუთარ მფლობელს, სხვა ტე” 
ლეკომპანია სხვა მფლობელს ჩამოართვა და ამაზე 
დასავლეთში რეაგირება არავინ მოახდინა. 

– თქვენ გინდათ თქვათ, რომ სააკაშვილი მაინც 
არის დამოუკიდებელი მოთამაშე და არა მარიონე- 

ტი, რომელსაც, როგორც ჩვენთან მიიჩნევენ, ოკეანის 
გაღმიდან მართავენ? 

– არა, და ჩვენ ამას მალე დავინახავთ. ყველას“ 

– სადაც თქვენ სააკაშვილს ბრალი დასდეთ ბად- 
რის მკვლელობის მცდელობაში. შემდეგ განაცხა- 

დეთ, რომ მას გარკვეული წვლილი მიუძღვის ჟვანი- 
ას მკვლელობაშიც. მოგვიანებით ბრალი დასდეთ 

კორუფციაში და განაცხადეთ, რომ ის ამზადებდა სა- 
იდუმლო ოპერაციას სამხრეთ ოსეთის საქართვე- 

” ლოს შემადგენლობაში დაბრუნებისათვის. ეს ძალი- 
ან სერიოზული განცხადებაა და ნიშნავს იმას, რომ 

თქვენ ის გამოიწვიეთ. რამ გაიძულათ დაგევენები– 
ნათ საკუთარი თავი და თქვენი ახლობლები დარტყ- 
მის ქვეშ და მოქცეულიყავით ზუსტად ასე და არა 
სხვანაირად? 

–მე წამოვედი ხელისუფლებიდან ნოემბრის შუა 
რიცხვებში. 9-10 თვის განმავლობაში არ ვჩნდე“ 

ბოდი საზოგადოებაში, არ გამიკეთებია არც ერთი 
განცხადება, მშვიდად ვმუშაობდი სახლში და ვაკ- 
ვირდებოდი პრეზიდენტის მოქმედებებს. ყველა- 
ფერი რომ ნორმალურ კალაპოტს დაბრუნებოდა 
და ქვეყანას დაეწყო ნორმალური განვითარება, 
მე, ალბათ, არასოდეს გავაკეთებდი იმას, რაც 2007 
წლის სექტემბერში გავაკეთე. მე წამოვედი ხელი” 
სუფლებიდან, არ შემიქმნია პრეზიდენტისთვის 
არანაირი პრობლემა და მეტიც, მას გამოსწორების 

და სწორ გზაზე დაბრუნების შანსი მივეცი. მაგ“ 
რამ არაფერი არ შეიცვალა. მე სხვა არჩევანი არ 
დამრჩა და მოვიქეცი ისე, როგორც მოვიქეცი, შე“ 

დეგის მიუხედავად. მე კარგად ვიცოდი, შედეგი 
როგორიც იქნებოდა. მაგრამ ეს ჭუჭყი, რომელიც 

ჩემი ოპოზიციაში გადმოსვლის შემდეგ ზედაპირ- 

ზე ამოვიდა, რა თქმა უნდა, ძალიან პროდუქტი“ 

ული იყო ქვეყნისთვის და საზოგადოებისთვის. 

ადამიანებმა სხვა თვალით შეხედეს ყველაფერს. 

2007 წლის 7 ნოემბერს პრეზიდენტი დემონს- 

ტრანტებს სრულიად მიუღებელი მეთოდებით გა” 

უსწორდა. 2008 წლის იანვარში კი პრინციპში, წა“ 

აგო საპრეზიდენტო არჩევნები. მხოლოდ ბუშის 

პირადი მხარდაჭერა და პირადი განცხადება და- 
ეხმარა მას წაგებული არჩევნების ლეგიტიმაცი- 
აში. 2008 წლის საპარლამენტო არჩევნებში და- 
მარცხება კი ბოლო იყო. მან აგვისტოში მიიღო   

ნადადება წამომიყენა. საპასუხო კითხვა დავუს- 
ვი: ვინ იქნებიან მთავრობის შემადგენლობაში, ის 
ადამიანები, რომლებიც გიქმნიან ვირტუალურ რე- 
ალობას და არ გაძლევენ რეალურ სურათს, იმას- 

თან დაკავშირებით, რაც ქვეყანაში ხდება? მან 
მითხრა - დიახ! იმ შემადგენლობასთან მე არ ვი“ 
მუშავებდი. . 

> რომ თქვენი დაკავების ოპერაციაში 
100 პოლიციელი მონაწილეობდა? 

– ცოტა უფრო მეტიც. 
– ეს როგორ მოხდა? 
– აღარ მინდა ამის გახსენება. ყველაფერი ამის- 

კენ მიდიოდა. იმ მომენტისთვის ჩემი 12 მეგობა” 
რი იყო დაპატიმრებული. ბევრი ჩემი თანამებრძო” 
ლი დაკითხვებზე იმყოფებოდა პოლიციაში და 
მათზე ზემოქმედება ხორციელდებოდა. ოპერაცი” 

აში ჩართული იყო მთელი სახელმწიფო მანქანა 

– სპესამსახურებიდან დაწყებული ჩვეულებრივ 

პოლიციელამდე. : 

– თქვენ იცოდით, რომ დაგაპატიმრებდნენ? 
– შესაძლებლად მიმაჩნდა. მეუბნებოდნენ, რომ 

უკეთესი იქნებოდა, თუ ქვეყანას დავტოვებდი და 
არავითარი პრობლემა არ მექნებოდა. მაგრამ მე 

გავაკეთე ის, რასაც ჩემს მოქალაქეობრივ ვალდე“ 
ბულებად ვთვლიდი. 

– თქვენი დაკავება კორექტულად მოხდა? 
– მე ეგრე არ ვიტყოდი. მე მაშინ ნომერ პირ- 

ველ მტრად ვითვლებოდი, ხოლო რეპრესიული 

მანქანა იდეალურად არის აწყობილი. ეს არ არის 
სამართალდამცავი სტრუქტურა, წმინდად პოლი” 

ციური სისტემაა, რომელიც კონკრეტულ რეჟიმს 

იცავს და მხარს უჭერს ერთ კონკრეტულ პარტიას. 

მოწყობილია სააკაშვილის ნებაზე და ის მზად · 
არის, შეასრულოს მხოლოდ მისი ნება. 

– როდესაც თქვენ პრეზიდენტს დაუპირისპირ- 
დით, მაშინ მხარს გიჭერდნენ არა მარტო საქართ- 

ველოში, არამედ უკრაინაშიც, რუსეთშიც, რისი გე- 
შინოდათ? 

– სწორედ მაგ მხარდაჭერისა. 
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– ზე მახსოვს თქვენი გამოსვლები. მაშინ ბევრი ჩე- 
მი ნაცნობი ამბობდა, რომ ბოლოს და ბოლოს საქარ- 

თველოში გამოჩნდა ლიდერი – ახალგა ლა- 
მაზი, ქარიზმატული, ნიჭიერი, რომელიც შეძლებდა 
გაძღოლოდა ხალსს ბარიკადებისკენ და გადატეხდა 
სიტუაციას. მაგრამ რამდენიმე დღის შემდეგ გავრ– 
ცელდა თქვენი სხვა განცხადება, გატეხილი, მომნა– 
ნიებელი. განცხადებაა. რა მოხდა? 

– დრო, როდესაც მე ამაზე ვისაუბრებ, ჯერ არ 
დამდგარა. ახლა ამის დრო არ არის. 

=0და 
– არჩევანი არ დამიტოვეს. მე'ვიცი რაშია ჩე“ 

მი შეცდომა. 1 

– შესაძლებელია დავუშვათ, რომ საქმე ეხებოდა 
არა მხოლოდ თქვენს პოლიტიკურ კარიერას და 

თქვენს ბედს, არამედ თქვენი ახლობლების, მშობლე- 
ბის ბედსაც? 

– როდესაც ამის დრო მოვა, მე ვიტყვი ამის შე- 
სახებ. 

· ჩემი ამბიცია 

რეჟიმზე გამარჯვებაა 

– ერთი თვის წინ თქვენ „ქართული პარტია“ შექ- 
მენით. როგორია მისი პროგრამული მიზანი? თუ შე- 
იძლება, დაწვრილებით მოგვიყევით და როგორ აპი– 
_რებთ სააკაშვილის რეჟიმთან ბრძოლას? 

_ – ბოლო სამი წლის განმავლობაში ოპოზიცი- 
ამ ძალიან ბევრი შეცდომა დაუშვა. ის, რაც ჩემს 
მიერ დაიწყო, ის ტალღა, რომელიც ჩემი გამოს” 
ვლის შემდეგ აგორდა, ოპოზიციონერების დიდმა 
-–წილმა, დაახლოებით 90%-მა, პირადი მიზნების- 
თვის გამოიყენა. 2009 წლის მაისში, როდესაც და- 
ახლოებით 100 ათასი ადამიანი ქუჩაში პრეზიდენ- 
ტის გადადგომის მოთხოვნით გამოვიდა, ოპოზი” 
ციამ სახალხო აღშფოთების საჭირო კალაპოტის- 
კენ მიმართვა ვერ შეძლო... მისმა შეცდომებმა ხალ- 
ხი გარკვეულ პესიმიზმამდე მიიყვანა... 

სამი წლის განმავლობაში მე თითქმის უმოქმე” 
დოდ ვიყავი, განსაკუთრებით მაშინ, როდესაც სა- 
ქართველოსგან რამდენიმე ათასი კილომეტრით 
ვიყავი დაშორებული. როდესაც შენთვის თითქ- 
მის ყველა სატელევიზიო არხი დახურულია, ხალ“ 

ხთან ვირტუალური ურთიერთობა გიწევს. არსად 
გამოსვლის საშუალებას არ მაძლევდნენ. ერთა“ 
დერთი, რასაც ამ სამი წლის განმავლობაში ვა” 

კეთებდი, ვცდილობდი იმ პოლიტიკურ ჯგუფებს 
შორის, რომელთაც რეჟიმის წინააღმდეგ ბრძო- 
ლა შეუძლიათ, ნდობაზე დამყარებული ურთიერ- 

თოებები ამეშენებინა. ჩვენ ეს გამოგვივიდა. შევ- 
ქმენით არაორდინალური გუნდი. ჩვენთან არის 

ლევან გაჩეჩილაძე, საპრეზიდენტო მარათონის ყო” 
ფილი მონაწილე, რომელმაც არჩევნებში პრინციპ- 
ში გაიმარჯვა, თუმცა მას ეს გამარჯვება წაარ- 
თვეს. ეს არის ძალიან პოპულარული, პროფესი” 

ონალი და კარგი ადამიანი, ყოფილი უფლებადამ” 
ცველი სოზარ სუბარი; ჩვენს გუნდშია ასევე ეროსი 
კიწმარიშვილი, ერთ-ერთი ნიჭიერი ადამიანი იმათ 
შორის, რომელმაც საქართველოში ყველაზე დიდი 
მედია”იმპერია შექმნა. 

ჩვენ შევძელით ბევრი განსხვავებული ადამი” 
ანის გაერთიანება, უარი ვთქვით ამბიციებზე, რაც 
სუფთა პოლიტიკურ ურთიერთობებს ხელს უშ- 
ლიდა. ჩვენ შევძელით შეთანხმება და თავს არა- 

სოდეს ვაპატიებთ, თუ ხელიდან გავუშვებთ უკა“ 
_ ნასკნელ შანსს, უკანასკნელ შესაძლებლობას სი– 
ტუაციაზე რაიმე სახით ზემოქმედება მოვახდი– 
ნოთ და ყველაფერი გამოვასწოროთ. 

– არ გეშინიათ, რომ სხვადასხვა ძალების გაერთი- 
ანების შედეგად სიტუაციური კავშირი შეიქმნება, 
რომელმაც, შესაძლოა (როგორც ეს იყო უკრაინა- 
ში), იქამდე მიგიყვანოთ, რომ ხელისუფლებაში მოს- 
ვლის შემდეგ თითოეულმა გააკეთოს ის, რაც ჩაი- 

ფიქრა? 

– ყველა მიმართულებით, სიტუაციის ნებისმი- 

ერი ვარიანტით განვითარებისთვის ჩვენ შევქმენით 
ურთიერთქმედების უნივერსალური სქემა, რომე- 
ლიც პარტიის შიგნით ნებისმიერი პრობლემის გა- 
ნეიტრალებაში დაგვეხმარება. ჩვენ ყველა სხვა- 

დასხვა დროს ხელისუფლებაში ვიყავით და ვიცით, 
რა შეიძლება მოხდეს. ჩვენთვის ცნობილია, რომ 
ადამიანები ხელისუფლებაში მოსვლის შემდეგ 
კარდინალურად იცვლებიან და საკუთარი გამოც- 

დილების გათვალისწინებით, ჩვენ მივაღწიეთ არა- 
ოფიციალურ შეთანხმებას ბევრ საკითხში რაც არ 

მოგვცემს საშუალებას რადიკალურად შევიცვა“ 
ლოთ, თუ ხელისუფლებაში აღმოვჩნდებით. 

ჩემი ამბიცია – ამ რეჟიმზე გამარჯვება, ქვეყა“ 
ნაში სიტუაციის შეცვლა და სამშობლოში დაბ” 
რუნებაა. ჩვენი მიზანი – სააკაშვილის ხელისუფ- 
ლებიდან ჩამოცილებაა და ჩემთვის აბსოლუტუ” 
რად უმნიშვნელოა, ვინ და როგორ შეაფასებს ჩემს 
სიტყვებს. თუ ჩვენ ამას არ გავაკეთებთ, ისინი ხე- 

ლისუფლებაში 30-40 წელი დარჩებიან. 

– თქვენ ოპოზიციის ერთ დიდ მუშტად კონსოლი- 
დაციისკენ ისწრაფვით, რომელიც სააკაშვილის რე- 
ჟიმს დაარტყამს და დარწმუნებული ხართ, რომ ეს 
გამოგივათ? 

– დიახ! 

– მაგრამ საქართველოს პრეზიდენტი ოპოზიცი- 

ის დაშლის ოსტატია.. 
  

  

–ჩვენ ეს ვიცით, მაგრამ ის გუნდი, რომლის შეკ” 
რებაც ჩვენ შევძელით, ვფიქრობ, საკმარისია იმის” 

თვის, რათა ძლიერი პარტიული მანქანა შევქმნათ, 
რომელიც რეჟიმის წინააღმდეგ ბრძოლას შეძ- 
ლებს. ჩვენ გვსურდა ჩვენს გუნდში სხვა ოპოზი- 
ციონერი კოლეგებიც გვეხილა, თუმცა მათ უარი 

თქვეს – ამბიციებთან გამკლავება ვერ შეძლეს. 
– ირაკლი, ისე მოხდა, რომ ჩვენ აერ 

სასტუმრომდე ქართველებმა მოგვიყვანეს. მათ 
თქვვს, რომ საქართველოში წელიწადში რამდენ- 

ჯერმე ჩადიან, თუმცა სახლებში დაბრუნებას არ აპი- 
რებენ, სააკაშვილის რეჟიმი კი, მათი აზრით, ეს არის 
სისტემა თიხის ფეხებზე, რომელიც სადაცაა ჩამოინ- 
გრევა რადგან საზოგადოების უკმაყოფილება ძა- 
M?M რამდენად ფეთქებადსაშიში სიტუა- 
ციაა 

– ძალიან! 
– შესაძლებელია საქართველოში რევოლუცია 

მოხდეს და არა „ხავერდოვანი“? ასეთი რამ შესაძლე- 
ბელია? 

– აფეთქება საქართველოში, ჩემი აზრით, ჯერ” 
ჯერობით თუ არ მოხდება, მხოლოდ იმიტომ, რომ 
იქ არავინ არ ჩანს ისეთი, ვინც პროტესტს სათა- 
ვეში ჩაუდგება. არა ჩანს პოლიტიკური ჯგუფი, 
რომელსაც რეჟიმის წინააღმდეგ მასობრივი უკ“ 
მაყოფილების მიმართვა შეუძლია... 

– მოდით, თქვენი პარტიის პროგრამულ მიზნებს 

დავუბრუნდეთ. თუ არ ვცდები, ერთ-ერთი მთავარი 
რუსეთთან ურთიერთობების გაუმჯობესებაა, თუმ- 
ცა ჯერ კიდევ არ არის დავიწყებული თქვენი არა- _ 
მეგობრული გამონათქვამები რუსეთის ფედერაცი- 
ის მისამართით. რამ გაიძულათ რუსეთისკენ შემობ- 
რუნება? 

– 2008 წლის ომის.დროს ჩვენ ძალიან სულე- 
ლურ მდგომარეობაში აღმოვჩნდით: გვიბიძგეს 
ომისკენ და არ დაგვეხმარნენ. ჩვენ აგვამხედრეს 
რუსების წინააღმდეგ. ომის შემდეგ კი მივიღეთ 
ჰუმანიტარული დახმარება: ერთი გემი სასმელი 
წყლით, მეორე ” ქაღალდებით და მეტი არაფერი. 
ამ ყველაფერმა გვაიძულა ყველაფრისთვის სხვა 
მხრიდან შეგვეხედა. 3 
რუსეთთან ურთიერთობების გაუმჯობესება 

ჩვენი პოლიტიკური გუნდის ძალებს აღემატება, 

მით უფრო, რომ ჩვენ ოპოზიციაში ვართ. საგა- 
რეო ურთიერთობების დამყარება მხოლოდ ორი 
ქვეყნის ხელისუფლებას შეუძლია. თუმცა იმ ან” 
ტირუსული კამპანიის შეწყვეტა, რომელიც დღეს 

საქართველოში მიმდინარეობს, ჩვენ შეგვიძლია. 
არსებობენ ადამიანები, რომლებიც სხვების შეც” 

დომებზე სწავლობენ, ჩვენ საკუთარ შეცდომებ- 
ზე სწავლამ მოგვიწია. : 

– როგორ აპირებს თქვენი პარტია ტერიტორიუ- 
ლი მთლიანობის პრობლემის გადაწყვეტას? 

– 2008 წლის მოვლენების შემდეგ ამ პრობლემის 
გადაწყვეტის მიმართ ჩვენ ძალიან გავუცხოვდით. 
მეჩვენება, რომ ახლა ამისთვის არა ერთი ან ხუ- 
თი წელი, არამედ რამდენიმე ათეული წელი დაგ” 
ვჭირდება. შესაძლოა, პრობლემა პოლიტიკოსე“ 
ბის უკვე შემდეგმა თაობამ გადაწყვიტოს. მაგრამ 
თუ ჩვენ ამის გადასაწყვეტად საფუძველს არ შევ“ 
ქმნით, მიზანს ათი წლის შემდეგაც ვერ მივუახ” 
ლოვდებით. საჭიროა ამ საკითხისთვის ხანგრძ- 
ლივი პროგრამა შევქმნათ და ამ მიმართულებით 
არა ცალმხრივად, არამედ პროცესის სხვა მონა- 
წილეებთან ერთად უნდა ვიმოძრაოთ, კერძოდ, 
აფხაზებთან და ოსებთან ერთად. 

ჩვენი პროგრამის პრიორიტეტული მიზანი სა- 
აკაშვილის მიერ შექმნილი რეპრესიული სისტე” 

მის დანგრევაა და მე გავაკეთებ ყველაფერს, რაც 
ჩემს ძალებშია, რომ ამ რეჟიმზე გავიმარჯვოთ. 

– მაგრამ ეს იმ ძველი სისტემის შემქმნელების რეპ- 
რესიების გარეშე შეუძლებელია. მე ვსაუბრობ არა 
შურისძიებაზე, არამედ კანონიერ მოქმედებებზე. 

როგორ აპირებთ პრეზიდენტთან მოქცევას? 
– ჩვენ მივცემთ ყველას საშუალებას, თავი სა- 

სამართლოს წინაშე გაიმართლოს. რა უნდა გა“ 
ვუკეთოთ ადამიანებს, რომელთა გამო ქვეყანამ სა- 
კუთარი ტერიტორიის მეხუთედი დაკარგა, ეს სა- 

ზოგადოებამ უნდა გადაწყვიტოს. 

რუსეთის სუსბი რგოლი 
– ჩმ06 მივედით ძალიან სერიოზულ თემამდე – 

ოფიციალური თბილისის მიერ საერთაშორისო ტე- 
რორიზმის მხარდაჭერამდე. იანვრის ბოლოს, თე- 
ბერვლის დასაწყისში საქართველოში ჩეჩენ 

მოთარეშეთა ყრილობა გაიმართა. მიხეილ სააკაშ- 

ვილმა ამის შესახებ იცოდა, თუმცა ღონისძიება მო– 
იწონა. როგორია სიტუაციის თქვენეული შეფასება. 

– ტერორიზმის მხარდაჭერა შეიძლება გაზვი-” 
ადებულად ჩავთვალოთ, მაგრამ არავისთვის არის 

საიდუმლო, რომ მოქმედი ხელისუფლებისთვის 
ნომერი პირველი მტერი რუსეთია. ჩრდილოეთ 

კავკასია რუსეთის სუსტი რგოლია. ეს იციან და” 

სავლეთშიც და აშშ-იც, 2004 წლის დასაწყისში, 

როდესაც სააკაშვილი მოსკოვში პირველი ოფი” 

ციალური ვიზიტით ჩავიდა, მე მასთან ერთად ვი“ 

ყავი. რუსეთის მაშინდელმა პრეზიდენტმა პუტინმა 
შეგვატყობინა, რომ ჩვენი ყოფილი გენერალური 

კონსული ტრაპიზონში ჩეჩნებს ქართულ ვიზებს 
აძლევდა, რათა მათ საქართველოს ტერიტორი” 
ის გავლით რუსეთში ან აზერბაიჯანში მოხვედ“ 

რა შესძლებოდათ. პუტინმა სააკაშვილს ამ სიტუ” 
აციაში გარკვევა სთხოვა. ეს ჩვენთვის სიახლე იყო: 

ჩვენ ახალი მოსულები ვიყავით ხელისუფლებაში, 
„ვარდების რევოლუციიდან“ სულ რაღაც სამი თვე 

იყო გასული. კრემლში გამართული შეხვედრის 
შემდეგ, სააკაშვილმა თქვა, რომ საჭირო იყო ამ 
კონსულისთვის ყურადღება მიგვექცია. ერთი თვის 
შემდეგ ეს ადამიანი კონსულად ეგვიპტეში გადა- 

იყვანეს, ანუ მექაში მოთარეშეთათვის, რომლე“ 
ბიც ჩრდილოეთ კავკასიაში იგზავნებოდნენ. 

– ამ გადაწყვეტილებამ სტატუსი აუმაღლა კონ– 
სულს საგარეო საქმეთა სამინისტროში და მას არა- 

ბულ ქვეყანაში ანალოგიური მოქმედებებით დაკა– 
ვების შესაძლებლობა მისცა? 

= დიახ, მას პატივი მიაგეს. საქართველოს ხე- 
ლისუფლების ამჟამინდელ გადაწყვეტილებას 
ჩრდილოეთ კავკასიელთათვის უვიზო რეჟიმის შე- 
მოღების შესახებ რუსეთის პრეზიდენტის იმ დიდი 
ხნის წინანდელ თხოვნასთან უშუალო დამოკიდე” 
ბულება აქვს. რას ნიშნავს ეს? დავუშვათ, ადამი- 

ანზე, რომელიც ცხოვრობს ვლადიკავკაზში, ბეს- 
ლანში ან გროზნოში და საქართველოს ტერიტო” 
რიაზე გადმოსვლას სურს, რათა რაღაც ივაჭროს 
და უკან დაბრუნდეს, ეს გადაწყვეტილება არ 
ვრცელდება. ეს ეხება მათ, ვინც სირიაში, თურ- 
ქეთში, ეგვიპტეში ცხოვრობს და ცდილობს საქარ- 

თველოს გავლით რუსეთში, ჩრდილოეთ კავკასი- 
აში მოხვდეს. იყო შემთხვევები, როდესაც გარკ“ 

ვეულ პირთათვის „კორიდორის" გახსნის გადაწყ- 
ვეტილებას იღებდნენ. ჩრდილოეთ კავკასიის მხრი“ 
დან ისინი მიემართებოდნენ თურქეთში ან სხვა ქვე“ 
ყანაში საქართველოს გავლით. თუ არ ვცდები ერ” 

თი მათ შორის აჩმეზ გოჩიაევია. ცნობილია, რომ 
შსს მინისტრის გადაწყვეტილებით, საქართველო 

საკუთარ საიდუმლო ბაზებზე რამდენიმე ათეულ 
ადამიანს ამზადებდა, ძირითადად ინგუშებს. 

– აჩმეზ გოჩიაევი, როგორც რუსული მხარე ამტ– 
კიცებს, საქართველოს ტერიტორიაზე იმალება და 
თითქოსდა დამნაშავეა მოსკოვში სახლების აფეთ– 

ქებაში. შეგიძლიათ, ეს დაადასტუროთ? 
– მე დღეს ძალიან შორს ვარ შიდა ინფორმა”- 

ციებისგან და ამის დადასტურება არ შემიძლია. 

შემიძლია, მხოლოდ გითხრათ, რომ მას „კორიდო-” 

რი“ ორგზის მისცეს და თუ არ ვცდები, ეს იყო 2005 
წლის დასასრული და 2006 წლის დასაწყისი. იქ 
იყო კიდევ ერთი ადამიანი – მაგაიაევი, იმ წრე- 

ებში საკმაოდ სერიოზული ფიგურა. 

– ჩრდილოეთ კავკასიელთათვის უვიზო რეჟიმის 
შემოღება, მათ შორის ჩრდილოეთ კავკასიური არ- 

ხის შექმნა, ნათელია, სააკაშვილის მიერ რუსეთის წი- 
ნააღმდეგ საუკეთესო კავკასიური თამაშია. რა არის 

თქვენთვის ცნობილია მის „წყალქვეშა“ ნაწილზე? 
– ახლა შეიძლება შევეხოთ თემას სააკაშვილი 

მარიონეტია თუ დამოუკიდებელი'ფიგურა? მე 
ვფიქრობ, ის მოთამაშეა და ცდილობს თავისი „გა- 
მომუშავება“ დასავლეთში ვინმეს მიჰყიდოს. ნა- 
თელია, არიან ადამიანები, რომლებიც სააკაშვილს 
მსგავსი მოქმედებებისთვის შეაქებენ, განსაკუთ- 
რებით შტატებში. როდესაც მე მის გუნდში ვმუ- 
შაობდი, ყოველთვის ამის წინააღმდეგი ვიყავი. 
სააკაშვილი სულ იმის ცდაში იყო, ეჩვენებინა, რო“ 
გორ ებრძოდა ბოროტებას. ამ ბოროტებაში მო- 
იაზრება რუსეთი. 

– შეგვიძლია გავაკეთოთ დასკვნა, რომ სააკაშ- 

ვილმა ჩრდილოეთ კავკასიაში მოქმედი ისლამისტი 
შს;·??არეშეთათვრ სატრანსპორტო კორიდორი გახ- 

– ვფიქრობ, რომ კი. 

< თქვენ გესმით, ეს რამდენად სერიოზული ბრალ- 
დებაა? 

– რა თქმა უნდა. ჩემი ვარაუდით, ჩრდილოეთ 
კავკასიაში მოხვედრა ყველაზე მოსახერხებელი 
საქართველოს.გავლითაა. მე ვნადირობდი იმ ად- 
გილებში, რომლის შესახებაც ვსაუბრობთ. იქი- 
დან ერთნახევარი დღეა საჭირო იმისათვის, რომ 
სადაც გინდა იქ მოხვდე. 

– იღებდა თუ არა სააკაშვილი ფინანსურ „მადლი- 
ერებას“ არაბი ისლამისტებისგან მათი ,ძმების“ დას- 
მარებისთვის ჩრდილოეთ კავკასიაში? ცნობილია 

თქვენთვის მსგავსი ფაქტები? 
– ჩემთვის ეს უცნობია, მაგრამ იყო შემთხვევები, 

როდესაც ჩვენი ბანკების ფულის „გათეთრებაში“ 
მონაწილეობის საკითხი იდგა, რომელიც იმ მხა- 

რეს უნდა გაგზავნილიყო. თუმცა როგორ წყდე- 

ბოდა ეს საკითხი, ჩემთვის უცნობია. 
– მიიღო სააკაშვილმა რაიმე სახის ქრთამი საკუ- 

თარი მოქმედებებისთვის? 
– ვფიქრობ, რომ ამ თამაშში, მაგალითად, ბერე- 

ზოვსკის მონაწილეობა და მისი მხრიდან პირველი 
კავკასიური არხის დაფინანსება, გვაძლევს იმის შე- 

საძლებლობას ვივარაუდოთ, რომ ეს რთული კომ- 

ბინაციაა. იქ რაღაც კიდევ შეიძლება მოხდეს. 

– მართალია თუ არა, რომ § მლრდ ოდენობის სა- 
ერთაშორისო ეკონომიკურმა დახმარებამ, რომე- 

ლიც საქართველოს რუსეთთან შეიარაღებული კონ- 
ფლიქტის შემდეგ გამოეყო, სააკაშვილის რეჟიმი 

ეკონომიკური კრახისგან იხსნა? 

– დიახ. 

– ამ პროგრამის მოქმედების ვადა დასასრულს 

უახლოვდება, საქართველოში კი ეკონომიკური სი- 

ტუაცია რთულია. თქვენი აზრით, არსებობს თუ არა 

საფრთხე, რომ სააკაშვილი უახლოეს პერიოდში რუ- 
სეთთან ახალი შეიარაღებული კონფლიქტის პრო- 

ვოცირებას მოახდენს, რათა ეკონომიკურ კრასს გა- 

ექცეს, ანუ იმოქმედებს თუ არა პრინციპით: ომი ყვე- 
ლაფერს ჩამოწერს? 

= არ ვფიქრობ, რომ საქმე ომამდე მივა, მაგრამ 
დაძაბულობას, ყოველთვის იმ დონემდე შეინარ- 
ჩუნებს, რომელიც დაეხმარება, რაიმე სახის დახ- 

მარება მიიღოს. თუმცა რომც არ მიიღოს დახმა- 
რება, რეპრესიული მანქანის შესანახად ფულს ყო- 
ველთვის იშოვის. მისთვის ეს ბიზნესია და არა 
იდეოლოგია· 

თამაში, რომელშიც 

არ შეიძლება, 

მტკიცებულება დატოვო 
– თუ სააკაშვილი მაინც მოახდენს ახალი კრიზი- 

სის პროვოცირებას კავკასიაში, როგორ მოიქცევი- 

ან ის ხელისუფალნი, რომლებიც, როგორც ანალი- 
ტიკოსები თვლიან, გარკვეულწილად მოქმედებენ 
საქართველოს პრეზიდენტზე და აფინასებენ მას? 

= ჩვენ ყოველთვის გვიბიძგებდნენ კონფლიქ“ 
ტისკენ, თუმცა გვაფრთხილებდნენ: „თქვენ მარ- 

ტო დარჩებით“, ანუ პარტნიორებისა და მოკავ“” 
შირეების გარეშე ევროპაში. მართალია, არავინ 

ევროპიდან დიდ დახმარებას არც ელოდა. თუ პრე- 

ზიდენტი ამჯერადაც სისულელეს ჩაიდენს, საზო- 
გადოება ამას ვერ გაიგებს. 

< საქართველოში ებრაელი და ამერიკელი სპეცი- 
ალისტები მუშაობენ, რომლებიც საქართველოს შე- 
იარაღებული ძალების სადაზვერვო ქვედანაყოფე- 
ბის მომზადებას ახორციელებენ. შეგვიძლია ვივარა– 
უდოთ, რომ ისინი პარალელურად ჩრდილოეთ კავ- 
კასიის „უკანონო შეიარაღებული ბანდფორმირებე- 
ბისთვის“ მოთარეშეებსაც ამზადებენ? ხომ არ იყე- 
ნებს სააკაშვილის რეჟიმი აშშ-სა და ისრაელის სპე- 
ციალისტებს საკუთარი კავკასიური თამაშისთვის? 

– ამის შესახებ არაფერი ვიცი, თუმცა სრულიად 
არ არის აუცილებელი ინსტრუქტორები ამერი— 

კიდან და ისრაელიდან მოიწვიო, როდესაც საკუ- 
თარიც საკმარისი გყავს. 

– ატვისტოს ომის შემდეგ საქართველო სხვადასხ- 
ვა სახის შეიარაღების შესყიდვას აგრძელებს. რამ- 

დენად რეალურია, რომ შეიარაღების ნაწილი ჩრდი- 
ლოეთ კავკასიელი „მეამბოხეების“ ხელში მოხვდეს, 
მათგანი კი შემდეგ „ალ-ქაედასა“ და მის მონათესა- 

ვე დაჯგუფებებში? 
– მე არ ვარ ექსპერტი და არ მინდა სიტუაცია 

შევაფასო. თუმცა პრინციპში, მე ამას არ ვუშვებ. 
ეს ის თამაშია, რომელშიც სამხილის დატოვება 
არ შეიძლება. 

– ირაკლი, თქვენ პარიზში თავს უსაფრთხოდ 
გრძნობთ? იღებთ თუ არა უსაფრთხოების რაიმე 
ზომებს? 

– ვერ ვიტყვი, რომ უსაფრთხოებაზე საერთოდ 
არ ვფიქრობ, თუმცა ამას ძალიან ცოტა ყურადღე” 
ბას ვუთმობ. ქუჩაში დაცვის გარეშე დავდივარ და 
არაფრის მეშინია. 

– და მაინც, ძალიან სამწუხაროა, რომ „ქართულ 
შევარდენს“ ან როგორც თქვენ გიწოდებდნენ – 
„მთავარ ქორს“, ფრთა მოტეხეს. როგორ ცხოვრობთ 
დევნილობაში? 

– მე ვერასოდეს შევეგუები აქ ცხოვრებას. არ 
ვიცი, როდის შევძლებ სახლში დაბრუნებას, მაგ- 
რამ ადრე თუ გვიან, დავრუნდები. 

– იყო თუ არა თქვენი საქართველოში „დაბრუნე- 
ბის“ მცდელობა? 

– არა, სასამართლო გარჩევის შემდეგ, რომე” 
ლიც საქართველოს თხოვნით იქნა ორგანიზებუ” 

ლი, ასეთი მცდელობები არ ყოფილა. 

– როგორ ფიქრობთ, სააკაშვილი თქვენ „ჩამოგ- 
დებულ მფრინავად“ გთვლით? თუ მაინც ეშინია 

თქვენი? 
– მე მას 2008 წლის ომის დროს დავურეკე. ამის 

შესახებ სააკაშვილმა მიტინგზე განაცხადა, რო- 
მელზეც 10 ათასი ადამიანი იყო შეკრებილი. მე მას 
დახმარება შევთავაზე. ვუთხარი, რომ ეს არა მხო” 

ლოდ მისი ომი, არამედ ჩემი ქვეყნის ომი იყო და 
ჩემი ხალხის და თანამოქალაქეების გვერდით ყოფ- 

ნა ჩემი ვალი იყო. ისეთი შეშინებული ხმა, როგო” 
რიც მას მაშინ ჰქონდა, მე ცხოვრებაში არ გამი- 

გია. ეშინია ჩემი თუ არა, მე ეს არ მაღელვებს. მაგ- 
რამ ყველაფერს გავაკეთებ იმისთვის, რომ სააკაშ- 

ვილი თანამდებობაზე არ დარჩეს. რა თქმა უნდა, 
მე შემიძლია, საფრანგეთში ყოველგვარი პრობ- 

ლემების გარეშე ვიცხოვრო, მაგრამ ბოლო 3 წლის 
განმავლობაში მე მაიძულეს, რთული, მაგრამ მტკი- 
ცე გადაწყვეტილება მიმელო: ან გავაკეთებ იმას, 

რაც ჩავიფიქრე, ან ქვეყანა დაიღუპება. შეიძლე- 

ბა ეს ხმამაღალი ნათქვამი, მაგრამ ეს ჩემი ვალია. 
მე მიყვარს საქართველო! 

– ირაკლი, პოლიტიკა, როგორც გამოცდილება 

უჩვენებს, ეს არის გზა იმედგაცრუებისა და მწარე 

შეცდომების. არასოდეს გაგჩენიათ სურვილი მიგე- 
ტოვებინათ იგი? 

– არასოდეს, ეს ჩემი არჩევანია. 

ელენა გაბგილოვა. 
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საქართველოს ოპოზიციის წარმო- 

მადგენლობითმა სახალსო კრებამ ერ- 
თი კვირით ადრე მიიღო დარტმმა ამე- 
რიკის შეერთებული შტატების პრეზი- 
დენტისგან ბარაჰ ობამასგან, როდე- 
საც იგი ნატოს ლისაბონის სამიტის 
ფარგლებში შესვდა მისეილ სააკაშ- 
ვილს, მისმა შემაქებელმა გამოხმაუ- 
რებამ საქართველოში განსორციელე- 
ბული რეფორმების შესახებ სააკაშვი- 
ლის მოწინააღმდეგეებს კოზირები გა- 
მოაცალა. პოზიცია ხომ სსვა პრობლე- 
მებთან ერთად განსაკუთრებულ ყუ- 
რადლებას აქცევდა იმას, რომ 2008 
წლის ომის შემდეგ საქართველოს პრე- 
ზიდენტი გასდა „არასელჩამოსართმე- 

რამდენიმე დიდ სამიტზე. ინტერესის ამგვა” 
რი უქონლობა განსაკუთრებულ კონტრასტს 

წარმოადგენდა ამერიკის ადმინისტრაციის 
წინა ლიდერის ჯორჯ ბუშის-პერიოდთან, 
როდესაც ერთობ კეთილგანწყობილი იყვ“ 
ნენ ამ ქვეყნისადმი. მეორე მხრივ, ობამას 
მოსვლის შემდეგ თეთრ სახლში თბილისში 
ვიზიტად იმყოფებოდნენ ვიცე“პრეზიდენტი 
ჯო ბაიდენი, სახელმწიფო მდივანი ჰილა– 
რი კლინტონი, თავად სააკაშვილი კი სტუმ- 
რად იყო ამ პოლიტიკოსების კაბინეტებში. 
მაგრამ საქართველოს ხელისუფლების წრე” 
ებისადმი კრიტიკულად განწყობილებისთ” 
ვის, ცხადია, ამგვარი „ცვლილება“ არ შე” 
ეხებოდა აზრთა სხვადასხვაობას: უმაღლეს 
დონეზე შეხვედრის მიღწევა ადგილობრი” 

ვი დიპლომატიისთვის გარკვეული დროით 
შეუძლებელი აღმოჩნდა. შეიძლება, სწორედ 
ამასთან არის დაკავშირებული გადაწყვე“ 

ტილება, რომელიც ამ დღეებში ხელისუფ” 
ლებამ მიიღო – დანიშნოს ახალ ელჩად ამე“ 
რიკის შეერთებულ შტატებში სახელმწიფო 
მინისტრი რეინტეგრაციის საკითხებში, ვი“ 
ცე“პრემიერი თემურ იაკობაშვილი. 

ობამასთან შეხვედრა სააკაშვილს შეუძ“ 
ლია შეიტანოს თავის აქტივში. განსაკუთ“ 
რებით 25 ნოემბრისთვის დანიშნული წარ” 
მომადგენლობითი სახალხო კრების მოწვე” 
ვასთან დაკავშირებულ გამწვავებულ სიტუ” 
აციაში. 

საქართველოს ლიდერმა ლისაბონში მი” 
იღო სასიამოვნო დარწმუნება, მისმა ოპო” 

ნენტებმა კი გაახშირეს შეხვედრები თბი“ 
ლისში აკრედიტებული დიპლომატიური 
კორპუსის წარმომადგენლებთან. წარმომად” 
გენლობითი კრების მოწვევის საინიციატივო 

ჯგუფის წევრმა, ლეგენდარულმა მოჭადრა” 
კემ ნონა გაფრინდაშვილმა მოინახულა გერ“ 
მანიის საელჩო, აცნობა ჟურნალისტებს, რომ 
დიპლომატებს მიაწოდა ინფორმაცია იმ 
დაბრკოლებების შესახებ, რასაც ხელისუფ“ 
ლება უქმნის ღონისძიებას. „ისინი გაოცე“ 
ბული არიან იმის გამო, ხელისუფლებამ 
უარი გვითხრა კრების მოწვევის მეთოდებ“ 
ზე, არ მოგვცა შესაფერისი შენობა (თხოვ” 
ნებზე – მიეცათ სპორტის სასახლე, „ლოკო” 
მოტივის" სტადიონი, ხელისუფლებამ თან” 

მიმდევრულად უარი უთხრა – რედ.), და გვა” 

M 218. სამშაბათი, 231 ნოემბერი, 2010 წელი. 

უუაეეუააუ    

ვი“ არა მხოლოდ რუსეთში, არამედ 

ამერიკის შეერთებულ შტატებშიც 

ობამას შეხვედრამ სააკაშვილთან, რომე” 
ლიც პარასკევს გაიმართა, წერტილი დაუსვა 
მსჯელობებს იმის შესახებ, რომ სამხრეთ 

ოსეთში ომის შემდეგ საქართველოს პრეზი- 

დენტი ერთგვარად მიუღებელი აღმოჩნდა 

არა მხოლოდ დასავლეთში, არამედ ამასთან 

ერთად თავდასხმის საგანიც საქართველოს 

ოპოზიციის მხრიდან: ვაშინგტონმა შეცვალა 

ურთიერთობა ხელისუფლებასთან, შემდეგ 

კი, გასული წლების მსგავსად, აღარ გამო- 

ხატავს წინააღმდეგობას პოლიტიკური არე“ 

ნიდან სააკაშვილის ვადამდე წასვლასთან 
დაკავშირებითო. 

ერთი მხრივ, ამგვარი ინსინუაციები თით- 

ქოსდა არ ყოფილა უსაფუძვლო, აგვისტოს 

ომიდან ორი წლის შემდეგ თეთრი სახლის 

ხელმძღვანელმა ვერ გამონახა ერთი წუთიც, 

რომ შეხვედროდა მთავარ ადეპტს ამერი“ 

კული პოლიტიკისთვის პოსტსაბჭოთა სივ” 

რცეში, თუმცა ასეთი შესაძლებლობა იყო 

გრძნეუელი 
მიშა 

მას შემდებ, რაც გასულ კვირას 
რამდენიმე დღე დავყავი თბილის- 
ში, სადაც მრავალი თვის განმავ- 
ლობაში უკვე აღარ ვყოფილვარ, 
საძართველოს რეალობაში ცვლი- 
ლებებმა გამაოცა ახალი ძალით: 
ხელისუფლებას დაუბრუნდა მიხე- 
ილ სააკაშვილი. ორი წლის წინათ, 
2008 წლის აგვისტოს ომში დამარ- 
ცხების შემდეგ, საძქართველოში 
თითქმის ყველა ითვლიდა დლე- 
ებს, როდესაც პრეზიდენტი და- 
ტოვებდა თავის პოსრს. და, აი, ის 
კვლავ ძველებური ლიდერია სა- 
ქართველოში 

მოვლენათა ასეთი შემობრუნებისთვის 
არსებობს რამდენიმე მიზეზი. საქართვე“ 
ლოს ოპოზიცია აღმოჩნდა გათიშული და 
ძალიან გამოუცდელი: მას შეუძლია მხო- 
ლოდ ლოზუნგების წამოძახება, და ყვე“ 
ლაფერი იმის ნაცვლად, რომ ყურადღე” 

ბა გაამახვილოს იმ საკითხების გადაჭრა” 
ზე, რაც ქვეყნის მოსახლეობას აღელვებს. 

და, აი, ინიციატივა კვლავ დაუბრუნდა 
პრეზიდენტსა და მმართველ პარტიას. 
სხვათა შორის, მათ წინააღმდეგ მუშაობ- 
და იმის აუცილებლობაც, რომ თავი გა” 

ერთმიათ პრობლემებისთვის, რომლებიც 

დგება ყველას წინაშე, ვინც თავს დაესხ- 
მის არსებულ სტატუს“კვოს პოსტსაბჭოთა 
სივრცეში: ორგანიზაციული სტრუქტურე” 
ბისა და რეგიონალური სამსახურების 
უქონლობა, ეროვნულ ტელეარხებში შეღ- 
წევის შეზღუდვა და მწვავე პრობლემები 
სახსრების გამოძებნაში, ვინაიდან პოტენ— 

ციურ სპონსორებს აშინებს საგადასახა“ 

დო პოლიცია. საქართველოს ყველაზე 
პერსპექტიულ ოპოზიციურ ლიდერად ით- 
ვლება ირაკლი ალასანია. მაგრამ ის ჯერ 

მხოლოდ თავის თავს ეძებს. მას მოუწევს 

ისწავლოს მოფიქრებული პოლიტიკური 

რეცეპტების განხორციელება მასების მოქ“ 
მედებათა ენერგიაში. 

აი, შეხედეთ, როგორ დაუმეგობრდა მი“ 

შა (სააკაშვილს ყველა მხოლოდ ასე უწო- 

დებს) სენატორ ჯონ მაკკეინს და ბელა- 
რუსის ლიდერს ალექსანდრ ლუკაშენკოს. 
ის კიდევ უფრო ხმამაღლა გამოდის რეს- 

პუბლიკის შეკრებებზე, მაგრამ უკვე ამ- 

ზადებს დებულებას უვიზო რეჟიმის შე” 

სახებ ირანთან. ეს არის კაცი, რომელიც 

ამაყობს თავისი ვარსკვლავური რეიტინ- 

გით მსოფლიო ბანკში საქართველოში 
„საქმის წარმოების სიიოლით". 

  

  

    

ეს არის პიროვნება, რომელიც საუბ” 
რობს ქვეყნის მშენებლობაზე „შვეიცარი- 
ისა სინგაპურის ელემენტებით“ (გადასა- 
ხადების დაბალი დონე, მინიმალური სამ- 
თავრობო აპარატი), მაგრამ ამავე დროს 
ცდილობს დადოს შეთანხმება ევროკავ“ 
შირთან თავისუფალი ვაჭრობის შესახებ 
(მოითხოვს ახალ ვრცელ საკანონმდებლო 
ბაზას და შეთანხმებებს ევროკავშირთან). 
ეს ხელმძღვანელი საუბრობს ტრადიცი- 
ულ ღირებულებებზე და იცავს საქართ- 
ველოს კულტურას, მაგრამ იგი ამავე 
დროს გახდა ინიციატორი მინის ხიდის 

მშენებლობისა, რომელმაც დაამახინჯა 
თბილისის ძველი ნაწილი. ეს ხიდი გაცი” 
ლებით უკეთ გამოჩნდებოდა სადღაც 
ჯორჯიის შტატში, მაგრამ არა საქართ- 

ველოში. 
საქართველოს ახალი კონსტიტუცია, 

რომელიც მიიღეს ოქტომბერში, გარკვე” 

ულწილად ანგრევს მართვის საპრეზიდენ“ 
ტო სისტემას, რაც დააწესა სააკაშვილმა 

2004 წელს, როდესაც პრეზიდენტი გახ” 

და, და ხელისუფლების უმეტეს ნაწილს გა“ 

დასცემს პრემიერ“მინისტრს, თუ იგი და” 

იკავებს ამ პოსტს 2013 წელს, როდესაც 

მთავრდება მისი საპრეზიდენტო ვადა. 
დღემდე, როდესაც დგება საკითხი – ხომ 
არ სურს მას, პუტინის მსგავსად, გახდეს 
პრემიერ“მინისტრი – სააკაშვილი ყოველ” 
თვის გვერდს უვლის პირდაპირ პასუხს. 

ქართველებს უყვართ იმის ხაზგასმა, 
რომ არავინ პირველი ორი პრეზიდენტი-” 
დან არ წასულა თავისი პოსტიდან არჩევ“ 
ნების შედეგებით. ზვიად გამსახურდია და“ 
ამხეს ძალით, ედუარდ შევარდნაძე – მშვი- 
დობიანი „ვარდების რევოლუციის“ დროს. 
ყველაზე საუკეთესო, რისი გაკეთებაც სა“ 
აკაშვილს შეეძლო საქართველოს მომავ– 
ლისთვის, ეს იქნებოდა მისი მშვიდობია“ 
წი წასვლა ხელისუფლებიდან უფლებამო- 
სილების სხვა პირისთვის გადაცემის შემ- 
თხვევაში, კონსტიტუციის სრული შესაბა” 

მისობით. 

ძნელია პოსტმოდერნისტული სტილის 
დაცვა. მომავალ 20I!! წელს საჭირო გახ- 
დება საქართველოს ეკონომიკაში მკაცრი 
ზომების მიღება. თავდება დასავლეთის 
მხრიდან დახმარების დიდი პაკეტის მოქ” 
მედებათა ვადა, რაც ქვეყანას მიანიჭეს 
2008 წელს, შემცირდა უცხოური ინვეს” 

ტიციები, პორიზონტზე კი უკვე მოსჩანს 

ვალების გადახდის ვადა 2012 წელს. ხელ” 
მძღვანელობის სტილს შეცვლა სჭირდე” 
ბა ახლა, შემდეგ არჩევნებამდე. ქვეყანას 
სჭირდება ნაკლები გრანდიოზული დაპი” 
რებანი და მეტი მყარი რეალიზმი, რომელ- 

შიც „გრძნეული“ მიშა უკვე უძლურია. 
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'ტუაციას ქვეყანაში, რომელსაც მნიშ- 

  

ჩაში პარლამენტის წინ", – თქვა გაფრინდაშ” 
ვილმა და ამასთან ერთად ხელისუფლებას 
დააკისრა პასუხისმგებლობა შესაძლო პრო” 

დეს 25 ნოემბერს, 
ხელისუფლება ჯერჯერობით თავს იკა” 

ვებს რაიმე პოლიტიკური შეფასებისგან და 
ძალოვან სტრუქტურებს მიანიჭა შესაძლებ“ 
ლობა, შეახსენონ საზოგადოებრიობას, რომ 
პროტესტის ნებისმიერი აქცია არ უნდა გა” 
დავიდეს კანონის ფარგლებს მიღმა და ატა“ 
რებდეს ექსტრემიზმის ელემენტებს. ძნელი 
სათქმელია, თუ როგორ იქნება აღქმული ეს 
გაუგებრობანი ოპოზიციური ორატორების 

მიერ ხუთშაბათს, მაგრამ, ცხადია, რომ თა- 
ვიანთ სიტყვებში „ვაშინგტონი“სააკაშვი- 
ლის“" ჭრილში მათ მოუწევს ზოგიერთი კო” 
რექტივების შეტანა. 

აშშ-მა მიხეილ. სააძაშინლის .· 
შილებამოსილებანი დაადასტქრა 

ლისაბოწში სამიტის შედეგების 
მიხედვით საქართველოს ალიან- 
სში შესვლის პროცესი გაყინული 
რჩება., თბილისმა მიიღო არა წა- 
ტოს წევრობის საოცნებო მოქმე- 
დებათა გეგმა, არამედ დაპირება, 
რომ ოდესმე ქვეყანას აუცილებ- 
ლად მიიღებენ ალიანსში. ამ სა- 
მიტმა აჩვენა, რომ ნატოს წევრები 

რაკების შემდეგ მიხეილ სააკაშვილმა 
განაცხადა, რომ რუსეთის ყველა მცდე” 
ლობა, მოეხდინა მისი ქვეყნის იზოლი- 

რება, ჩაიშალა. 

ლისაბონის სამიტის შემაჯამებელ დეკ“ 
ლარაციაში აღნიშნულია ალიანსის გან“ 
ზრახვის შესახებ – გაააქტიუროს პოლი- 
ტიკური დიალოგი და პრაქტიკული თა“ 
ნამშრომლობა საქართველოსთან, აგრეთ” 

განაგრძობს ქვეყნის ხელმძღვანე- 

ლობას 2013 წლის შემდეგაც 
და, მართალია, ევროკავშირი და ნა“ 

ტო გამოთქვამდნენ საქართველოს 
მთლიანობისთვის მხარდაჭერას და 

დაგმეს მოსკოვის მიერ აფხაზეთისა და 
სამხრეთ ოსეთის აღიარება, თავად პრე” 
ზიდენტ სააკაშვილთან დასავლელი 
ლიდერები შეხვედრას დიდად არ ჩქა“ 

რობდნენ. 
ამ პირობებში ბატონ სააკაშვილის 

ყოფნა ნატოს სამიტზე და მისი შეხვედ“ 

რა ამერიკის შეერთებული შტატების 

პრეზიდენტთან ბარაკ ობამასთან ნიშ“ 

ნავდა იმას, რომ დასავლეთი საქართ- 

ველოს პრეზიდენტს ზურგს არ აქცევს. 

„ვაშინგტონში დარწმუნდნენ, რომ მი” 

სეილ სააკაშვილი აკონტროლებს სი” 

ნაცხადა თავად მიხეილ სააკაშვილმაც, 
როდესაც აღნიშნა, რომ მას ეს სიტუაცია 

„ძალიან სწყინს“. როგორც ეტყობა, ალი“ 

ანსმა დაიკავა კურსი მიხეილ სააკაშვილ“ 
თან ურთიერთობის შენარჩუნებისა, ამ 
დროს ცდილობს არ გააფუჭოს უფრო 
მნიშვნელოვანი და მასშტაბური გადატ“ 
ვირთვა მოსკოვთან ურთიერთობაში. 

ასეთი მდგომარეობა, როგორც ჩანს, 

ყველას ხელს აძლევს. მათ შორის მი“ 
ხეილ სააკაშვილსაც, რომლისთვისაც 
ლისაბონში ჩასვლა აღმოჩნდა მეტად 
დროული 24-25 ნოემბრისთვის დანიშ“ 
ნული ოპოზიციის მასშტაბური აქცი“ 
ების წინ. ამერიკის შეერთებული შტა” 
ტების მხარდაჭერით აღფრთოვანე“ 
ბულმა პრეზიდენტმა სააკაშვილმა ჯერ 
კიდევ პორტუგალიაში განახორციელა 
მთავრობაში მნიშვნელოვანი გადაად“ 
გილებანი, მან თემურ იაკობაშვილი და“ 
ნიშნა ამერიკის შეერთებულ შტატებ” 
ში ახალ ელჩად. მის ნაცვლად სახელ” 

  

ვნელოვანი გეოპოლიტიკური მდგომა- 

რეობა აქვს, საქართველოს ოპოზიციას 
კი არ შეუძლია წარმოადგინოს ალტერ- 
ნატივა, – განაცხადა დამოუკიდებელმა 
ექსპერტმა დავით ავალიშვილმა, – 
თეთრ სახლს, ამერიკული პრაგმატიზ- 
მის შესაბამისად, ურჩევნია საქმე ჰქონ“ 

დეს რეალურ პარტნიორთან“, როგორც 
თემურ იაკობაშვილმა ჟურნალისტებს 
აცნობა, „ამერიკის შეერთებული შტა-” 
ტების პრეზიდენტმა სრული მხარდაჭე” 
რა გამოხატა საქართველოში განხორ“ 

ციელებული დემოკრატიული რეფორ” 
მებისადმი". როგორც ჩანს, ვაშინგტონი 
არ არის წინააღმდეგი ამასწინანდელი 
საკონსტიტუციო რეფორმებისა, რომე“ 

ლიც მიხეილ სააკაშვილს აძლევს საშუ“ 

ალებას, შეინარჩუნოს ხელისუფლება 

2013 წლის შემდეგაც უკვე პრემიერის 

სახით. პრეზიდენტ ობამასთან მოლაპა” 

პოსტს დაიკავებს უშიშროების საბჭოს 

ექს”მდივანი ეკა ტყეშელაშვილი. მის 

თანამდებობას კი, რომელსაც ამიერი“ 

დან ეწოდება „პრეზიდენტის შრჩეველ·: 

ეროვნული უშიშროების საკითხებში 

(როგორც ამერიკის შეერთებულ შტა“ 

ტებში), დაიკავებს „ვარდების რევოლუ” 
ციის“ ერთ”ერთი მთავარი იდეოლოგი 

გიგა ბოკერია, რომელსაც უკანასკნელ 

პერიოდამდე ეკავა საგარეო საქმეთა 

სამინისტროს ხელმძღვანელის მოადგი” 

ლის უმნიშვნელო პოსტი, თუმცა ამა- 
ვე დროს ითვლებოდა პრეზიდენტის 

გუნდის ერთ-ერთ ყველაზე გავლენიან 
წევრად, 

იძულეს თავისი უარით მოვაწყოთ კრება ქუ”. _ 

ვოკაციებისთვის, რომლებიც შეიძლება მოხ-. 

და უწინარეს ყოვლისა, ამერიპის ვე დადასტურებულია ნატოს წევრობის” 
შეერთებული შტატები მზად არი. თვის მისი პერსპექტივები. სხვათა შორის, 
ან იმუშაონ საქართველოს პრეზი დეკლარაციაში წევრობის არავითარი ვა“ 
დენტთან მიხეილ სააკაშვილთანი და არ არის აღნიშნული. უფრო მეტიც, 
ექსპერტები ვარაუდობენ, რომ დაა თბილისმა მაინც ვერ მიიღო მაპი, რისკე” 
სავლეთი მზად არის იმისთვის ნაც მიისწრაფოდა უკანასკნელი სამი 

რომ სწორედ ბატონი სააკაშვილი წლის განმავლობაში. ამის შესახებ გა“ .· 

მწიფო რეინტეგრაციის მინისტრის,    
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უ 
ნიშნავენ: ამ დლის დაარსების მიზეზი დ 
საფრთხე იყო, რადგან სამწუხაროდ 300 
დიაბეტით დაავადებული ადამიანის რიგები 

დღიურად იზრდება. განვითარებულ ქვეყნებში სი, 
დილის გამომწვევ მიზეზთა შორის დიაბეტი მეოთხე 

ან მეხუთე ადგილზეა. ყოველწლიურად მსოფლიოში 
3, 2 მილიონი ადამიანი იღუპება დიაბეტთან დაკავში- 
რებული გართულებების გამო. 

_რა თქმა უნდა, დიაბეტის დღე გრანდიოზულად აღ– 
ნიშნა საქართველოს დიაბეტის ცენტრმაც. მოსწავ- 
ლე-ახალგაზრდობის სარკეებიან 

წ 

ლამაზ დარბაზში 

   

სა და ხელისუფლე– 
'ეტის სიმბოლური ციფ- 

» ყველას ეკეთა, მეგობრო– 

'ჰ8ის, ინფორმაციის გაცვლისა და 
სხსატულებად. დიაბეტი ეს ისეთი და– 

   

ლიც ერთ ფოკუსში აქცევს ექიმისა 

ის მოქმედებებს.. 
ს ცენტრის ისტორია 1977 წლიდან იწყე– 

და იგი.ცნობილი გახდა თავისი აღქურვილობით, 
თანამშრომლების გამოცდილებით, ცოდნით, ჩატა–- 

რებული ტესტების, გამოკვლევებისა და მჯურნალო- 
ბის მაღალი ხარისხით. დღესდღეობით ცენტრი ევ- 
როპის ქვეყნების ლიდერებს შორისაა შაქრიანი დი- 
აბეტისა და მისი გართულებების გამოვლენისა და 
მართვის სფეროში, რაც უდავოდ ცენტრის ხელმძღ–- 
ვანელის რამაზ მურაშვილის დიდი დამსახურებაა. 

„ტაბილს“ (ს0262ბ/ს სI1(61, 
| ანუ დ"აეგი ჯანდაცვის პოლიტიკის პრიორიტეტად გამოსხადლა 

„დიაბეტის დღე 14 ნოემბერი 
რედერიკ ბანტინგის დაბადე- 

ბის თარიღია. ის იყო ერთ-ერ- 
თი პიონერი დიაბეტის ალმოჩე- 
ნაში, ამიტომ ეს რიცხვი მის პა- 
“ტივსაცემად შეირჩა, – გვიყვება 
რ”ტონი რამაზი, – რა თქმა უნ- 

“და, ჩვენც ეს დღე ღირსეულად 
აღლვნიშნეთ. ექიმებთან და პაცი“ 
ენტებთან ერთად მოვიწვიეთ 

ჯანმრთელობისა და სოციალუ- 
რი დაცვის მინისტრი ანდრია 

ურუშაძე, პარლამენტის ვიცე“ 
სპიკერი გიგი წერეთელი, ჯან- 

დაცვის კომიტეტის თავმჯდომა- 
რე ოთარ თოიძე. მათ აღიარეს, 

რომ შემდგომ საქმიანობაში 
პრიორიტეტი დიაბეტი იქნება. 

– აქამდე პრიორიტეტი არ ყო– 
ფილა? : 

– ჩვენდა საბედნიეროდ უნდა 
ითქვას, რომ საქართველოში 
არც ერთი პაციენტი არ დაღუ“ 
პულა ინსულინის დეფიციტის 

      

  გამო. ტიპი-2-ით დაავადებულ 

დიაბეტიანებს ის უსასყიდლოდ 
გადაეცემა. ისეთ ეპოქაში ვცხოვ” 

რობთ, რომ ყველაფრის გადა” 

ხედვა ღა კრიტიკა გვიწევს, მაგ“ 
რამ ფაქტია, რომ ეს სფერო ისეა 

მოვლილი, შესაძლოა სხვა დარ- 

გებს წლები დასჭირდეთ, რომ 

დიაბეტს წამოეწიონ. ყველაზე 
არ ვამბობ, მაგრამ ჩვენ ამ დარ- 
გში ძალიან კვალიფიცი·ური ექი“ 

მები გვყავს. სხვათა შორის, შეხ- 

ვედრაზე ხელისუფლების წარ- 
მომადგენლებს გავეხუმრე: 

თქვენ ისეთ ექიმებს იმსახურებთ, 

როგორც ზოგიერთი აზიის ქვე” 
ყანაში ჰყავთ, მაშინ დაგვაფა“ 

სებთ-მეთქი. თუმცა იქვე დავს“ 
ძინე – დამშვიდდით, თქვენ არც 
ისეთი ცუდები ხართ, როგორც 

ამ ქვეყნის ხელისუფლება“მეთ” 

ქი. რა თქმა უნდა, ეს მეგობრუ”“ 

ლი ხუმრობა იყო. 
– ძალიან ბევრს საუბრობენ 

დღეს სამედიცინო შეცდომებზე. 
თუ არის დიაბეტი ის დარგი, სა- 
დაც ეს პრობლემა მწვავედ დგას? 

– არის, როგორ არა. მაგალი- 
თად, კაცი, რომელიც ავად არ 

ყოფილა, უცებ მწვავე მუცლის 
ტკივილით ხვდება ქირურგიულ 
კლინიკაში. მართალია, ზოგი- 

ერთ მათგანს კიტრად კი მოაქვს 

თავი, მაგრამ შიდა სტანდარტ- 

ში არ უდევს შარდისა და სის- 
ხლის საერთო ანალიზის გაკეთე“ 
ბა. ავადმყოფს აპენდიციტის 
ოპერაციას უკეთებენ. ერთი კვი” 
რის მერე ხედავენ, რომ ჭრილო“ 
ბა არ ხორცდება, ავადმყოფი 
გახდა და ამის შემდეგ ენდოკრი- 
ნოლოგთან აგზავნიან. აღლმოჩნ- 
დება, რომ მას დიაბეტი აქვს და 
სულ ტყუილად ამოკვეთეს ბრმა 
ნაწ 'ლავი. ასეთი რამდენიმე შემ- 
თხვევა უკვე მოხდა. ერთსა და 
იმავე დღეს შეიძლება დაისვას 
ინფარქტისა და შაქრიანი დია“ 
ბეტის, ან ინსულტისა და შაქრი- 
ანი დიაბეტის დიაგნოზი. რა- 
ტომ? – იმიტომ, რომ ხშირ შემ- 
თხვევაში დიაბეტია ამ დაავადე“ 
ბების გამომწვევი მიზეზი. ტიპი“ 
2 დიაბეტის გამოვლენის დროს 
55 პროცენტი ქსოვილებისა უკვე 
დაზიანებულია. 

– რაც თქვენ მოყევით, ალბათ, 
შეცდომაზე მეტია. 

  

   

– დიახ. ამიტომ აქვს უდიდე- 
სი მნიშვნელობა ექიმთა უწყვეტ 
განათლებას. ორი წლის წინათ 

სავალდებულო უწყვეტი სამე- 
დიცინო განათლების პროგრა- 
მა საქართველოში შეწყდა, რაც 

ყოვლად დაუშვებელია. შეხვედ- 
რაზე ამაზეც ვილაპარაკე. ჩვე“ 
ნი ხალხი ნამდვილად არ იმსახუ- 
რებს იმას, რომ გაუნათლებელი 

ექიმები ჰყავდეს. 
– რამდენად ორიენტირებუ–- 

ლია სახელმწიფო ბიუჯეტი 

პრევენციული პროგრამების 
დაფინანსებაზე? : 

– დღლეს ამის დაფინანსება არ 

ხდება. საუკუნის დასაწყისში 
ამაზე აქტიურად დაიწყეს მსჯე“ 
ლობა აშშ-ში, ჩინეთში, შვედეთ- 
ში, ინდოეთში თუ სხვაგან. დი- 
აბეტთან დაკავშირებით გაერომ 
2007 წელს მიიღო რეზოლუცია, 
სადაც წამყვან მიზნებად დასა- 

ხელებულია დიაბეტის პროფი“ 

ლაქტიკა, ადრეული დიაგნოს- 

ტიკა, მართვა და განათლება. 

ჩვენც დავაყენეთ ეს საკითხი, 

თუმცა ითქვა, რომ საამისო თან“ 

ხები არ არის. არადა, სპეცია“ 

ლისტების აზრით, დიაბეტი არა“ 

ფერი ისეთი სერიოზული დაა“ 
ვადება არ იქნებოდა, მისი გარ“ 

თულებები რომ არ იყოს. სისხ“ 
ლის შაქრის შემცველობის წი”- 

  

  საჭარწველჩს, რესპუბლჩჰა 
  

  

    
ნასწარ გარკვევაც კი ბევრ 

პრობლემას მოაგვარებდა. ჭარ- 
ბი წონა, სიგარეტი, ღვინის სმა, 

უმოძრაობა – დიაბეტის განვი“ 
თარების წინაპირობაა. ვისაც 
აღმოუჩენენ, რომ დიაბეტისკენ 

აქვს მიდრეკილება, თავისუფ“ 
ლად შეუძლია მიილოს პრეპარა” 

ტი, რომელიც ინსულტინრეზის“” 
ტენტობას ამცირებს, ანუ ხელს 
შეუწყობს საკუთარი ინსულინის 
უკეთესად მუშაობას. ტიპი 1 დი“ 
აბეტის ალმოჩენას, რომელიც 

ბავშვებს უვითარდებათ, შედა” 
რებით უფრო ძვირადლირებუ” 
ლი დიაგნოსტიკა სჭირდება. მი- 
სი პროფილაქტიკაც ადვილი შე“ 
საძლებელია. 

– დაახლოებით რამდენია გა–- 
მოყოფილი ახალ ბიუჯეტში დი- 
აბეტიანი ადამიანებისთვის? 

– 6 მილიონ ლარამდეა დაფი- 
ნანსება, რაც პროფილაქტიკურ 
სამუშაოებს არ ჰყოფნის. არა 
მგონია, ამ თანხას რამე დაემა- 

ტოს. ჩემი აზრით, დრო მოვიდა, 
ფინანსთა სამინისტროშიც იყოს 
პროფესიონალ მედიკოსთა ჯგუ“ 
ფი, რომლებიც უკეთესად გან- 
საზლვრავს პრიორიტეტებს და 
მაღალ დონეზე შეაფასებს ჯან- 
დაცვაში არსებულ პრობლემებს. 

– დიაბეტი, როგორც ვიცი, ზო– 
გადად ძვირადღირებული დაა- 
ვადებაა. 

- დიახ, იაფფასიანი წამალი, 

სვჯობს, საერთოდ არ მიიღოს პა- 

ციენტმა. რადგან არანაირი შედე“ 
გი არ მოაქვს. სამწუხაროდ, სამე” 
დიცინო პრობლემების გადაჭრა 
მარტო სამედიცინო პერსონალის 
ხელში არ არის. 300 ათასზე მეტი 
დიაბეტიანი ადამიანია საქართვე“ 
ლოში. ბავშვებში ამ დაავადებამ 
12 პროცენტით მოიმატა. განვითა“ 
რებულ ქვეყნებში მკურნალობა 
წელიწადში 2000 დოლარი ჯდე” 
ბა, მაგრამ ჩვენმა სახელმწიფომ 
ამისთვის 400 ლარიც რომ გამო” 
ყოს, საკმარისი იქნება. 

ჩვენ აქტიურად ვმუშაობთ ამ 
საკითხებზე, მოქმედებას არ 
ვწყვეტთ და არც სტრატეგიას 

ვცვლით. დიალოგი დავიწყეთ ხე“ 
ლისუფლებასთან და მათი დახმა- 
რების დიდი იმედი გვაქვს. განსა- 
კუთრებით ახალი მინისტრის, ბა- 
ტონი ანდრია ურუშაძის, რომელ- 
მაც, როგორც ზემოთ აღვნიშნე, 
დიაბეტი ჯანდაცვის პოლიტიკის 

პრიორიტეტად გამოაცხადა. 

ესაუბრა 
თეა მოსია 

სურათზიე: (მარცხნიდან) დიაბეტის 
ცენტრის დირექტორი რამაზ ყურაშ- 

ვილი, ვიცე-სპიკერი გიგი წერეთელი; 
ჯანდაცვის მინისტრი ანდრია ურუშა- 

ძე და ბავშვთა დიაბეტის ცენტრის 

დირექტორი კობა ამირხანაშვილი. 

  

  

  C) არდავიწყებგა 

” 
„სიყვარული ყოველივეს ამარ- 
ცხებს,“- ასე ერქვა კომპოზიციას, 

რომელიც თბილისის 31-ე : 

საჯარო სკოლის VI (პირ- 
ველმა) კლასელებმა წარ- 

მოადგინეს და პოეტ შა=- ” 
ვა მგედლიშვილის 
ხსოვნას მიუძღვნეს. 

პოეტი მეოცე საუკუ“ 
ნის 40-იან წლებში მოღ” 
ვაწეობდა და ტრაგიკუ” 
ლი ბედისწერის მსხვერ- 

პლად იქცა. 1940 წელს 
დაწერილი ლექსისათ- 

ვის „მეორედ მოსვლა“ 
ხალხის მტრად შე- 

რაცხეს და დახვრეტა მი- 
უსაჯეს, თუმცა საბოლოოდ ვორ“. 
კუტის საკატორღო საპატიმრო ბა- 
ნაკში არნახული სისასტიკის პი” 

რობებში, არაადამიანურ ჯოჯო” 
ხეთში გაატარა წლები. 1957 წლის 

27 მარტს ვითომ გაათავისუფლეს, 
სინამდვილეში მუდმივ გადასახლე“ 

ბაში გაგზავნეს ყაზახეთის იმ რე- 
გიონში, რომელიც ციმბირს ეკუთ“” 
ვნოდა... 
ბოლოს როგორც იქნა, დაბრუნ- 

და სამშობლოში, სადაც კატორღა” 
გამოვლილს მეგობრები შიშის გა” 
მო არ ესალმებოდნენ, მეუღლის 
ეთერ არაბულის სიტყვებით რომ 

ვთქვათ: „ნათესავები მალავდნენ 
შალვასს სურათებს თვალებს 

თხრიდნენ, რომ არავის ენახა და 
ამისთვის სასჯელი არ მიეღოთ. 

არც ერთი ჟურნალი, არც „ცისკა- 

რი“ და არც „მნათობი“ ლექსებს არ 

უბეჭდავდნენ, მათაც ეშინოდათ. სა- 
თუთი და მგრძნობიარე ამ ვითარე– 

ბას ძალიან განიცდიდა. ბოლოს 
მითხრა, შენ იღბლიანი ხარ, მოდი, 
გადამიწერე ლექსები, იქნებ გამი- 
მართლოსო. მართლაც, ნელ-ნელა 
გამოჩნდა მისი გვარი. შემდეგ ბა- 
ტონმა რეზო ჯაფარიძემ მწერალთა 
კავშირშიც მიიღო და შალვა დაუბ- 
რუნდა ჩვეულ ცხოვრებას...“ 

იგი გადარჩა, ბოლომდე სულით 
მოტრფიალე თავისუფლებისა. 

„ჟამთაცვლამ ქვეყნად შესცვალა 
ბევრი,“ მაგრამ სიყვარული ვერ და“ 

ამარცხა. ამის დასტური იყო სკო“ 

ლაში გამართული საღამოც, სადაც 

მისი მრავალი ლექსი ბავშვებმა ზე” 

პირად წაიკითხეს. 
მწერალმა, გაერთიანება „დიაო“ 

ხის“ თავმჯდომარემ იკა ქადაგიძემ 

შალვა მჭედლიშვილს ზნეობრივი 

გმირი უწოდა: „იგი არა მხოლოდ 
დიდი პოეტი და პიროვნება იყო, 

არამედ ზნეობრივი გმირიც, ვინც 

საქართველოს შეეწირა, ეს კი მო- 
მავალში თქვენ მოგცემთ საშუალე“ 

ბას თავისუფალ პიროვნებებად იგ” 

რძნოთ თავი.“" 

პოეტმა თემურ ჩალაბაშვილმა 
სინანულით გაიხსენა შალვა მჭედ” 

ლიშვილი – სიკეთის, ადამიანობის 
ეტალონი. „ახლა შემოდგტომაა, შე- 

მოდგომას პოეტები უყვარს, სწო– 
რედ წელიწადის ამ დროს უხდებო- 
და ბატონი შალვა უკან დაწყობი- 

    ჩემს სამარეზე ია ამოვა··.“ 
ლი ხელებით. მოდიოდა და ფოთ- 
ლების მუსიკა მოაცილებდა...ჩემი 

სახლის ფანჯრებთან ჩა- 
მოივლიდა, ერთი შეხე- 

დვითაც შეატყობდით, 
არაამქვეყნიური, სხვა 

კაცი იყო. თავმდაბალი 
მუდამ ჩრდილში ყოფ- 

ნას ამჯობინებდა. ზი- 

ზილ-პიპილოები არ 

ხიბლავდა...მის შემხედ- 
ვარეს მახსენდებოდა პა- 

პაჩემის შეგონება: სურა- 

თის გადაღებისას უკან 
დადექი და წინ გამოჩ- 

დებიო...“ 

თამარ შაიშმელაშ- 

ვილმა გაიხსენა ბატონი შალვას 

სიტყვები: სიცოცხლე ყველაზე დი” 
დი პოეზიაა! პოეზიამ გადაარჩინა 
იგი შორეულ გადასახლებაში – წა- 
მებული და მიუსაფარი. სიცოცხ” 

ლის მოყვარული და ხალისინი იგი 
ბოლომდე მაინც დარჩა სევდის, 

სიყვარულისა და თავისუფლების 

პოეტად... 
სიტყვით გამოვიდნენ პოეტები: 

ნუნუ გურალია, მარსიანი, სერგი 

ლომაძე, ხოლო გივი გაჩეჩილაძემ 
და კახა ბაციკაძემ გიტარაზე შეს- 

რულებული სიმღერებით გაალამა” 
ზეს პოეტის ხსოვნის საღამო. შალ- 
ვა მჭედლიშვილის შვილიშვილმა, 
3I-ე საჯარო სკოლის მოსწავლემ 

ეთერ დვალიშვილმა წაიკითხა პა“ 
პისადმი მიძლვნილი საკუთარი 

ლექსი. 
ითქვა, რომ ეს საღამო ქართული 

ლიტერატურის მასწავლებლის მა” 
რინა ფერიაშვილის დამსახურებაა, 

რომელიც ავადმყოფობის გამო ვერ 
მოვიდა. სამადლობელს იმსახურე“ 

ბენ, აგრეთვე, კლასის დამრიგებე“ 
ლი ირმა შველიძე, სკოლის დირექ” 

ტორი მარინა ნიჟარაძე. 
პოეტი ნატრობდა, სიღნალის 

ბჭესთან დამასაფლავეთო.იგი სიღ“” 
ნაღთან ახლოს, მშობლიური სოფ“ 
ლის ანაგის სასაფლაოზე განისვე“ 
ნებს. მისი მეუღლე ქალბატონი 

ეთერი, სამი შვილი და სამი შვი” 
ლიშვილი სიამაყით იხსენებენ პა“ 

პას და უფრთხილდებიან მის სახე- 

ბას. თუმცა დღემდე ვერ დაადგა 
საშველი იმას, რომ გამცემლიძის 
ქუჩის პატარა ჩიხს შალვა მჭედ- 

ლიშვილის სახელი ეწოდოს. თბი- 

ლისის მესვეურნი რატომღაც გულ- 

გრილად მოეპყრნენ პოეტის ოჯა- 
ხის თხოვნა-განცხადებას ამის თა- 

ობაზე. თუმცა ოჯახი იმედს არ კარ- 
გავს და სჯერა, რომ გარდაცვლილ 

პოეტს დღევანდელ საქართველოში 
ტრაგიკული ბედი აღარ დაჰყვება. 

შალვა მჭედლიშვილსაც სათანა- 

დოდ დააფასებენ. 
„.ჩემს სამარეზე ია ამოვა, პირ- 

ველად ნასწავლ ანბანის მსგავსიო, 

წერდა ბატონი შალვა. და დარჩა 
თავად ჩვენს ხსოვნაში – პირველად 
ნასწავლი ანბანივით ზნემაღალი და 

სუფთა... 

თამარ შაიშმელაშვილი 

--—––---–——-–-–-––-—" 
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I ჭავაძის გამზ. M7 4ა. I 

ხ—–––-––-–––––-–„––-—1 

I 
I 

1. 2010 წლის შუალედური მოგების დივიდენდების სახით გა“ I 

I 

 



  

ეერ სპორტი 9353--_-056560505-050·. . 

პრაჰჩწარჩ. ბამMნაპლჩსჩ! 
გიორგი ბაინდურაშვილი, 

ლაშა გურული, ლომერ უორ- 

ჟოლიანი და ჯვიად ხანვბალი- 

აშვილი – ეს ის კვარტეტია, 

თბილისის სპორტის სასახლეში 

დასრულებული ძიუდოისტთა 

ეროვნული ჩემპიონატის მეორე 

დღეს კვარცხლბეკის უმაღლეს 
საფეხურზე რომ ავიდა. ალსა- 

ნიშნავია, რომ ამ შეჯიბრების- 

თვის პირველი მათგანი ოლიმ- 

პიურმა ჩემპიონმა ზურაბ ზვი- 
ადაურმა მოამზადა. მორიგი 

წარმატებები ვუსურვოთ ჩვენს 

სახელოვან ფალავანს ახალ ამ- 
პლუაში! 

წინა ნომერში, როცა სასტარტო 

ბატალიების შედეგები გაგაცანით, 

ხაზი გავუსვით, რომ ტატამზე 

ქვეყნის ყველა უძლიერესი ოსტატი 
გამოვიდა, რადგან გაისად სალი- 
ცენზიო ტურნირებში ეროვნული 

ნაკრების მაისურით გამოსვლა 

ყველას უნდა-მეთქი. ამით ხომ ისი- 
ნი 2012 წლის ლონდონის ოლიმპი- 

ადისკენ გაიკვლევდნენ გზას. 
დღეს იძულებულნი ვართ კო“ 

რექტივები შევიტანოთ ზემოთ 

ნათქვამში: თუ ევროპის არაერთ- 

გზის ჩემპიონი გე” 

ლა კედელაშვილი 
სარბიელს მიღმა 

დაოჯახების გამო 

დარჩა, რასაც სუ” 

ლითა დპ გულით = 

ვულოცავთ,ზ 
ოლიმპიურ და 

მსოფლიო ჩემპიონ 

ირაკლი ცირეკი- 

ძისთვის „წითე-L. 

ლის“ ანთება, რბი” : 

ლად რომ ვთქვათ, კურიოზული 
ფაქტითაა გამოწვეული – იგი ორ“ 

განიზატორებთან მეტისმეტად 
დამძიმებული გამოცხადდა და 

ანონვაზე არ დაუშვეს. 

ოფიციალურ პირთა განცხადე- 
ბით, ქუთაისელი სპორტსმენი ოპ- 

ტიმალურზე 4 კილოგრამით მძი- 

მე იყო, თვითონ კი მხოლოდ 800 

გრამს აღიარებს. 

ასეა თუ ისე, პროფესიონალიზ%- 
მით გამორჩეული მოჭიდავისგან 
ასეთი გულგრილობა, მართლაც 
რომ, საკვირველია და ძალაუნე- 

ბურად გვაფიქრებინებს, მას კა” 
რიერის დასრულება უნდაო. გე” 
მახსოვრებათ, ერთხელ მას ანა- 

არ     ათ-> 88 ილეეი ი 

ლოგიური გადაწყვეტილება რომ 
შეაცვლევინეს, მაგრამ ამჯერად 
საქმე, ეტყობა, გაცილებით სერი- 
ოზულადაა. 
კედელაშვილისა და ცირეკიძის 

რეგალიების მიუხედავად, ეროვ- 

ნული ნაკრების ახალი თავკაცი 

სოსო ლიპარტელიანი შეუვალია 
და არც მალავს პრინციპულ პო” 
ზიციას – მომავალ სეზონში მათს 
წონით კატეგორიებში თავის გა“ 
მოჩენის შანსს სხვებს მივცემთო. 

ჩვენი მხრივ დავძენთ, რომ ამ 
მაგალითიდან სათანადო დასკვ- 
ნის გამოტანა ყველას მართებს. · 

  

გია პლატრონიშვილი 

  

რქვანში 
ფოთლებთან“, კლასიფიკა- 
ციაში დაწინაურების გარ- 

და, რევანშზეც უნდა გვეზ“ 

ტ ფეხაურთი 

წარმატებით აიღო სტარტი 
უეფას ფუტსალის თასის გათა- 
მაშების ელიტ-რაუნდში საქარ- 
თველოს ჩემპიონმა – თბილისის 
„იბერია სთარმა“. 

ბრაზილიელი ლეგიონერებით 
გაძლიერებულმა ჩვენებურთა 
კლუბმა ერთნაირი ანგარიშით 31 
სძლია პოლონურ „აკადემია პნი” 

ევს" და სლოვაკურ 
„სლოვმატიჩს“. 

ასევე უდანაკარგოდ 
ასპარეზობს მასპინძელ 
ყაზახთა გუნდი „ქაირათ 
ალმათი“. სწორედ მას 
თან მატჩი გამოავლენს 
ოთხთა ფინალის საგზუ“ __ 

რის მფლობელის ვინა- _ 
ობას. - 

... 
XXII ეროვნული ჩემ- 

პიონატის XV ტური. 
„სამტრედია“ – „დინა-"“_ _ 
მო“ 1:0 (ბაკურაძე, პე- 8988% 
ნალტით), „ბაია“ – „ოლიმპი“ 01 
(მოდებაძე), „სიონი“ – „ტორპე– 
დო“ 0:0, „ვიტ ჯორჯია“ – „ცხინ- 

ვალი“ 0:1 (ბოლქვაძე), „კოლხეთი“ 
_ „ზესტაფონი“ 0:2 (წინამძლვ- 
რიშვილი – 2). 

ლიდერთა ჯგუფი: „ოლიმპი“ – 
30, „ზესტაფონი“ – 28, „დინამო“ 

– 26 ქულა. 
... 

    
აქეთურ-იქითური 

ტინა“ 1:0, „ჯენოა“ – „იუვენტუსი“ 

0:2, „კიევო“ – „ინტერი“ 211, „პარ- 

მა“ – „ლაციო" 1I 

ესპანეთი. „ალმერია“ – „ბარსე-“ 
ლონა“ 0:8, „რეალი“ – „ბილბაო“ 

5:,, „ვილიარეალი“ – „ვალენსია“ 

1:, „სევილია“ – „მალიორკა" 1:2, 

„სოსიედადი“ “ „ატლეტიკო“ 2:4. 

29 ნოემბერს „ელ კლასიკოა“: 

„ბარსელონა“ – „რეალი“! 
ინგლისი. „ბირმინგემი“ – 

„ჩელსი“ 1:0, „ფულჰემი“ - „სიტი“ 
1:4, „მანჩესტერი“ – „უიგანი“ 2:0, 
„არსენალი“ - „ტოტენჰემი“ 2;% 
„ლივერპული“ – „ვესტ ჰემი“ 3:0. § 

გერმანია. „ფრაიბურგი“ – 

„ბორუსია“ 1:2, „ლევერკუზენი“ “ 
„ბაიერნი“ III, „შალკე“ – „ვერდე“ 

რი“ 4:0, „გლადბახი“ – „მაინცი“ 

  

კანადის ეროვნული ნაკრები 

რაგბის საერთაშორისო ფე-“ 
დერაციის რეიტინგში „ბორ- 

ჯლღლალოსნებზე“ წინ იმყოფე“ 

ბა, თანაც შარშან ჩერჩილის 
თასის გათამაშების შეხვედ“ 
რა მოგვიგო· 

ბუნებრივია, თბილისში 

ტესტ“მატჩის გასამართავად 
ჩამოსულ 

რუნა. 
რიჩი დიქსონის შეგირდ- 

თა სასახელოდ უნდა ითქ- 

ვას, რომ მათ პირნათლად 
გაართვეს თავი რთულ მისი” 

ას და ღირსეული მეტოქე 
დაძაბულ ბრძოლაში დაა- 
მარცხეს – 22:15. 

შაბათს აშშ-ს ასევე ძლი” 

„ნეკერჩხლის ერი გუნდი გვეწვევა. 

  რდ სირუაცია 

ბადრი პატარკაციშვილის ოჯახმა საფეხბურთო 

კლუბ „დინამოსთან“ დაკავშირებით განცხადება გა- 

ავრცელა, რომელსაც უცვლელად გთავაზობთ : 

„გვსურს, გავაცნოთ ქართული ფეხბურთის ქო- 

მაგებსა და ფართო საზოგადოებას ჩვენი ოჯახის 

პოზიცია და უახლოესი გეგმები საფეხბურთო 

კლუბ „დინამო თბილისთან“ დაკავშირებით. 

ჩვენი ოჯახის თავკაცს, ბადრი პატარკა- 

ციშვილს, ისევე როგორც ყველა ჩვენგანს, 
განსაკუთრებით უყვარდა და პატივს სცემ” 

და „დინამო თბილისს“ და ზუსტად ამის გა” 
მო, ათიოდე წლის წინათ, მან გადაწყვიტა, 
გვერდში ამოსდგომოდა ქართული ფეხ- 
ბურთის ფლაგმანს კლუბისათვის განსა- 

კუთრებით მძიმე პერიოდში. ბადრიმ მო” 

ახდინა საკუთარი ენერგიისა და მართლაც 
მნიშვნელოვანი ფინანსური სახსრების ფო” 

ბადრი პატარააციშიილის 

ოჯახი მსად არის, საფეხბ შრსI9 

კლუბი „დინამო. თბილისი“ 
სიმბულურ თანხად. დაწმოს     

კუსირება კლუბზე და შედეგმაც არ დააყოვნა: „დი“ 

ნამო“ გახდა საქართველოს სამგზის ჩემპიონი, სამ–- 

გზის თასის მფლობელი, ორჯერ მოიგო სუპერთასის 

გათამაშება, მოიპოვა დსთ-ის თასი, მონაწილეობდა 

ეყხL#ა-ის ჯგუფურ ეტაპზე და ა.შ. 

ბადრის გარდაცვალების შემდეგაც, თითქმის სა“ 

მი წელი, შეძლებისდაგვარად ჩვენი ოჯახი გა” 

ნაგრძობდა „დინამოს“ ფინანსურ მხარდაჭერას, მი- 

·უხედავად იმ ურთულესი მდგომარეობისა, რომელ— 

შიც ალმოვჩნდით – მთელი ამ პერიოდის განმავ“ 

ლობაში და დღემდე გვიწევს საკუთარი აქტივე” 
ბის დაცვა სხვადასხვა ძალისაგან, რომლებიც ცდი“ 
ლობენ მათ დაუფლებას. ამ ვითარებას დამატებით 
ამძიმებს ქართული სასამართლოს მიერ ჩვენს მი- 
მართ გაცემული სხვადასხვა სახის ამკრძალავი და 

შემბოჭველი გადაწყვეტილებები. 
მიუხედავად ჩვენი ამგვარი მდგომარეობისა, მაინც 

განვაგრძობდით „დინამოს“ ფინანსურ მხარდაჭე- 

რას, თუმცა კლუბის ყოველდლიურ საქმიანობაში 

მონაწილეობა უაღრესად გართულებული იყო. 

ჩვენი მხრიდან განსაკუთრებულად თბილი და”- 
მოკიდებულების მიუხედავად „დინამოსადმი", 

დლეს რეალურად უნდა შევაფასოთ კლუბის 
მდგომარეობა გრძელვადიანი სტაბილურობის 

თვალსაზრისით. კლუბს ესაჭიროება ინვესტორი, 

რომელიც ჩაერთვება კლუბის ყოველდლიურ საქ- 

მიანობაში, ეს კი სხვადასხვა ობიექტური მიზე- 

ზის გამო, ჩვენი ოჯახის შემთხვევაში, ფაქტობ”   

   

    

რივად შეუძლებელია. ამასთან, უკვე შეგვატყო“ 

ბინეს, რომ უახლოეს პერიოდში „დინამოს“ ასევე 

ესაჭიროება საკმაოდ მნიშვნელოვანი მორიგი 
ინვესტიცია. 
ახალი საინვესტიციო პერიოდი დადგა იმ ვითა“ 

რებაში, როდესაც საქართველოში არსებული ჩვე“ 
ნი ოჯახის აქტივები რჩება გაყინული, ხოლო ჩვენ- 

თან ასოცირებული კომპანიები, მათ შო- 
რის „დინამოც“, განიცდიან მუდმივ პრობ- 
ლემებს ყოველდღიურ საქმიანობაში. მა- 
გალითისათვის, საფეხბურთო კლუბის 
შემთხვევაში, „დინამო“ ვერ ახერხებს სა– 
მეწარმეო რეესტრიდან სარეგისტრაციო 
საბუთების მოპოვებასაც კი, რაც მოგეხ- 
სენებათ, ნებისმიერი კომპანიისათვის უალ“ 
რესად ართულებს საკუთარი აქტივების 
განკარგვასაც კი. 

ხანგრძლივი, ძალზე ფრთხი“ 

ლი და მრავალმხრივი განხილ– 

ვის შემდეგ მივედით სამწუხა- 
რო დასკვნამდე, რომ ჩვენი 
ოჯახი უნდა ჩამოშორდეს 
„დინამოს“, რადგან დიდწი- 

ლად ჩვენთან ასოცირებულო- 

ბისა და საქართველოში ბად“ 

რი პატარკაციშვილის ოჯახის 

ლეგალური სტატუსის გამო 

კლუბის ნორმალურ ოპერირე“ 

ბას ადგება მნიშვნელოვანი 

ზიანი. დამატებითი სპეკულაციების თავიდან ასა- 

ცილებლად ვაცხადებთ, რომ ეს გადაწყვეტილება 

საბოლოოა, თუმცა ჩვენთვის უაღრესად სამწუუხარო. 

გვსურს, „დინამო“ იყოს წარმატებული, სრულად 

გამოიყენოს საკუთარი პოტენციალი და განაგრძოს 

ლეგენდარული საფეხბურთო ტრადიციები. მიუ“ 

ხედავად ჩვენი ოჯახის სიყვარულისა „დინამოს“ 

მიმართ, ვფიქრობთ, კლუბის ინტერესების გათვა“ 

ლისწინებით, დადგა დრო, ახალმა ინვესტორმა გა- 

დაიბაროს ყველასათვის სათაყვანებელი კლუბი. 

შესაბამისად, კლუბის ადმინისტრაციას ვაძლევთ 

რეკომენდაციას, მოიძიოს ახალი ინვესტორი, რო“ 

მელიც მოახდენს საექსპერტო ინტერესისა და „დი” 

ნამოს“ მომავლისათვის აუცილებელი გრძელვადი” 

ანი სახსრების ინვესტირების მზადყოფნის დემონ- 

სტრირებას. ჩვენი მხრივ კი შეგვიძლია განვაცხა“ 

დოთ, რომ მზად ვართ, სიმბოლურ თანხად დავ” 

თმოთ ჩვენი ოჯახის კუთვნილი ინტერესი საფეხ- 

ბურთო კლუბ „დინამოში“, რაც ასევე მოიცავს საკ” 

მაოდ მნიშვნელოვან უძრავ ქონებას. 
კიდევ ერთხელ ვაცხადებთ, რომ ამ ნაბიჯს 

ვდგამთ უალრესი სინანულით, თუმცა დარწმუნე“ 

ბულები ვართ, რომ კლუბის მომავლისათვის ეს 

ერთადერთი და საუკეთესო გამოსავალია. 
დაინტერესებულ პირებსა და ორგანიზაციებს 

ვთხოვთ, მიმართონ კლუბის ადმინისტრაციას და“ 

მატებითი ინფორმაციისათვის, “ ნათქვამია პატარ“ 

კაციშვილის ოჯახის განცხადებაში. 

იტალია. „მილანი“ – „ფიორენ- 2:3. 

ვისწIვის - პირველი, ვ0ს0ივის - მერსე. 
სუპერლიზგბის მეოთხე ტური 
აუტსაიდერების – „სამედი“ 
ცინოსა“ და „ბათუმის“ პირ- 

ველი გამარჯვებებით აღი- 
ნიშნა, ამიტომ, მოდით, მო- 

2 3 რიგ მატჩებზე ლაპარაკი მათ 
=3 მიერ სტუმრად მოპოვებულ 

წარმატებებზე საუბრით და- 

ვიწყოთ. 
მოგეხსენებათ, ქვეყნის მოქ“ 

მედი ჩემპიონი რუსთავის 

ენერჯი ინვესტი“ ახალი სე- 
ზონის წინ მთელმა რიგმა წამ- 
ყვანმა მოთამაშეებმა დატო- 
ვეს, თუმცა იქაურ „ფოლადის“ 
დარბაზში ტემპერამენტიანი 

( გულშემატკივრებით გამხნე- 
ვებულ მასპინძლებთან ღირ- 

სეულად გამკლავება მაინც 
· _ ყველას უჭირს. მით უფრო და” 

საფასებელია ქვემოქართლელთა მსგავსად საფუძვლიანად გადახა- 

ლისებულ მედიკოსთა მიერ შეხვედრის მოგება – 80:72. ბრძოლის 

გმირმა და ჟურნალისტთაგან ტურის საუკეთესო კალათბურთელად 

აღიარებულმა ნინიაშვილმა პარტნიორებს 22 ქულა შესძინა. 

არანაკლებ ქებას იმსახურებენ ზღვისპირელები, რომლებმაც თბი“ 

ლისში „სასოფლოს“ სტუდენტურ გუნდს სძლიეს – 89:84. მათმა ლი” 

დერებმა კეშელავამ და თენიეშვილმა სტუმართა ყულაბა, შესაბამისად, 

28 და 26 ით გაამდიდრეს. ' 

დ?ნარჩქჰღ·"·მედჯგვბჭ :ჯ_·]თეაისი – სტუ 87:75, „არმია“ - „სოხუმი“ 

96:64, თსუ – „დინამო“ 106:72. ისვენებდა შსს. 

დავძენთ, რომ უდანაკარგოდ ჯერჯერობით მხოლოდ თსუ და შსს 

ასპარეზობენ. 

  

  

   

  

   
   

  

   

     

გიორგი შოთაძე 

ფეტელი ალონსოზე ნაწყენია 
მსოფლიოს ახალ ჩემპიონს ავტორბოლაში „ფორმულა“!“ სებას- 

ტიან ფეტელს მშობლიურ ქალაქში თაყვანისმცემლებმა გულთბილჭ(: 

შეხვედრა მოუწყვეს, თანაც ქალაქის სახელწოდება ჰეპენჰაიმი ხუ 

რობით ფეტელჰაიმად გადააკეთეს. 

გაჩემპიონებუ“ ა 

ლი ფეტელი აქ 
პირდაპირ აბუ“ 
დაბიში გამართუ” 
ლი ტესტებიდან 

ჩამოვიდა ვერტმ 

ფრენით. 
მან თანამემამუ 

ლეებს თავისი გუ“ 

ლისტკივილიც გა”! 
უმულავნა: „აქამდე ს 

ჩემთვის არ მოუ“, 

ლოცია ფერნანდო 

ალონსოსო“. თუმ” 
ცა ვინც ესპანელის 
ხასიათი იცის, სუ“ 

ლაც არ გაჰკვირ“ 

ვებია. 
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  უქარქელის რ1სჰუსლჰა



ხსოვნა 

დავით ტვილდიანი 
გარდაიცვალა საქართველოს სამედიცინო ინ- 

ტელიგენციის თვალსაჩინო წარმომადგენელი, 
მედიცინის მეცნიერებათა დოქტორი, საქართ” 
ველოს სამედიცინო აკადემიის აკადემიკოსი, სა- 
ქართველოში კლინიკური და სამეცნიერო კარ- 

დიოლოგიის ერთ-ერ- 
თი ფუძემდებელი და–- 
ვით ტვილდიანი. 

იყო რა კარდიოლო“- 
გიაში ახალი მიმარ- 
თულების დამფუძნე- 
ბელი, ბატონი დავითი 
200-ზე მეტი სამეცნი” 
ერო ნაშრომის ავტო- 
რია, მას ეკუთვნის 32' 
გამოგონება, 11 მონოგ- 

რაფია და სახელმძღ- 
ვანელო. მისი ხელმძღ– 
ვანელობით შესრუ”- 
ლებულია 15 საკანდი- 
დატო და 3 სადოქტო” L 
რო დისერტაცია. მისმა უნიკალურმა სახელმძლღ- 
ვანელომ „კარდიოლოგიამ“ (1990 წ.) ფასდაუდე- 
ბელი როლი შეასრულა მედიკოსების კვალიფი“ 
კუზფიის ამაღლებისა და პროფესიული ჩამოყა“ 
ლიბების საქმეში, რისთვისაც მას საქართველოს 
განათლების სამინისტროს | ხარისხის ლაურე- 
ატის წოდება მიენიჭა. იგი დაჯილდოებულია 
მსოფლიოს სხვადასხვა სამედიცინო ცენტრის და 
უ??ჰპ?ლესი სასწავლებლების საპატიო მედლე” 
ბითა და ჯილდოებით, ასევე საქართველოში – 
ღირსების ორდენით. 

დიდია ბატონი დავითის ღვაწლი ახალგაზრდა 
მედიკოსების აღზრდის საქმეში. იგი თბილის- 
ში სახელმწიფო სამედიცინო უნივერსიტეტში 
ათეული წლების განმავლობაში კითხულობდა 

თბილისის სახელმწიფო სამედიცინო უნივერ- 
სიტეტი იუწყება, რომ გარდაიცვალა საქარ- 
თველოში კლინიკური და სამეცნიერო კარ- 
დიოლოგიის ერთ“ერთი ფუძემდებელი, მეც- 

ნიერების დამსახურებული მოღვაწე, საქარ- 
თველოს მედიცინის მეცნიერებათა აკადემიის 

აკადემიკოსი, თბილისის სახელმწიფო სამე“ 
დიცინო უნივერსიტეტის სამკურნალო ფა   

კულტეტის ყოფილი დეკანი, პრორექტორი | 
და შინაგანი მედიცინის M1 კათედრის გამ- 

გე, პროფესორი » იაფნ 

დავით ტვილდიანი. 

თბილისის სახელმწიფო სამედიცინო უნივერსიტეტის რექტო” 

რატი და პედაგოგიური კოლექტივი ღრმა მწუხარებას გამოთ” 

ქვამს და თანაუგრძნობს მის ოჯახს. 

_ 8 რელიგიური ომ 
აღმსარებლობის წარ ზი 
ლაზე ხშირად ეთიოპიაში იმ 

” 8 ორიამერიკული ოჯახი 

ლექციებს და განაგებდა კათედრას, იყო სამკურ- 

ნალო ფაკულტეტის დეკანი, ამავე უნივერსიტე“ 
ტის პრორექტორი სასწავლო მუშაობაში. 
განსაკუთრებით აღსანიშნავია მისი თაოსნო- 

ბით 1989 წელს პირველი არასამთავრობო სამე- 
დიცინო ინსტიტუტის „აიეტის“ დაარსება, რო- 
მელიც არის რა უმაღლესი რანგის სამედიცინო 
სასწავლებელი, დლეისათვის 70-ზე მეტი საერ- 
თაშორისო სამედიცინო სერტიფიკატიანი ექიმი 
ჰყავს მომზადებული. 
დავით ტვილდიანის თავდადებული შრომა და 

ნაყოფიერი ცხოვრება სამაგალითოა ყველასათ“ 
ვის. თავისი ღრმა ცოდნით, ერუდიციით და ამასთან 
ერთად ადამიანური უბრალოებით, პატიოსნებით, 
გულმოწყალებითა და სიკეთით აღაფრთოვანებდა 
არა მარტო სამედიცინო სფეროს წარმომადგენ- 
ლებს, არამედ პაციენტებს, უბრალო რიგით მო“ 
ქალაქეებს. შეუდარებელი იყო იგი ავადმყოფებთან 
დამოკიდებულებაში. დაუღალავად შეეძლო უან- 
გარო მეურვეობა გაეწია არა მარტო ნათესავ“მე- 
გობრებისა და ახლობლებისთვის, არამედ სრუ” 
ლიად უცნობი, გაჭირვებული ადამიანებისათვის. 

წავიდა ჩვენგან დიდი პიროვნება, ბრწყინვალე 
ექიმი, პედაგოგი, დახვეწილი ინტელიგენტი, ცხოვ“ 
რებაში ქართული ტრადიციების დამცველი და ქო” 
მაგი, ქართველი კაცის ნიმუში, იცხოვრა ისე, რო” 
გორც ბატონი ჭაბუა ამირეჯიბი ამბობს: „კაცუ” 

რი კაცის სიცოცხლე ის არის, რომ უნდა იწვოდე 

კვარივით, სანთელივით, კოცონივით, მზესავით“. 
მსუბუქი იყოს მისთვის მშობლიური მიწა. 

ქართული საზოგადოება დავით ტვილდიანს გა- 

მოეთხოვება 23 ნოემბერს, 2 საათზე, საბურთალოს 
ცენტრალური სასაფლაოს ამაღლების ეკლესიიდან. 

მეგობარფთა და ახლობელთა ჯბგუში 

ნოდარ ემუხვარი ლრმა 
მწუხარებით იუწყება, რომ 
გარდაიცვალა დიდი მეცნი- 
ერი-კარდიოლოგი, პედა” 

გოგი და კლინიცისტი, მეც” 
ნიერების დამსახურებული 
მოღვაწე, მედიცინის მეცნი- 
ერებათა აკადემიის აკადე“ 
მიკოსი, სახელმწიფო პრე- 
მიის ლაურეატი, პროფესო- 
რ % -% 

= : დავით დიმიტრის ძე 
ტვილდიანი 

და თანაგრძნობას უცხა- 
დებს მის ოჯახს. 

  

  
    
  

რ) ერიპა! 

  

სულთათანა 

პლარა მანარრაეშუ 
მძიმე, ხანგრძლივი ავადმყოფობის 

შემდეგ გარდაიცვალა ლვაწლმოსი- 
ლი მასწავლებელი კლარა გრიგო- 
ლის ასული მახარაძე-ნარმანიასი. 

1955 წელს თბილისის უცხო ენათა 
ინსტიტუტის დამთავრების შემდეგ 
კლარა მახარაძე წლების განმავლო- 
ბაში მუშაობდა ინგლისური ენის მას- 
წავლებლად ქ. ზუგდიდის IV საშუა” 
ლო სკოლაში. იგი პედაგოგთა კოლექ” 
ტივში და მოსწავლე ახალგაზრდობა- 
ში დიდი ავტორიტეტითა და სიყვა” 
რულით სარგებლობდა. მისი წარმა- 
ტებული პედაგოგიური მოლღვაწეობა ჩM 
არაერთხელ აღინიშნა და სათანადოდ 
დაფასდა. 2 

კლარა მახარაძე ღირსეულად ამაყობდა მისი შვილის, ცნო- 

ბილი პოეტისა და საზოგადო მოღვაწის ზურაბ ნარმანიას შე“ 

მოქმედებითი წარმატებებით. დიდი სიხარულით შეხვდა ამას 

წინათ დედისადმი მიძღვნილი ლექსების კრებულის გამოსვ- 

ლასაც, რომელშიც ზურაბის ლექსებიცაა შესული. 

კლარა მახარაძის ხსოვნა დიდხანს დარჩება მისი ახლობლე“ 

ბის, მოსწავლე ახალგაზრდობისა და კოლეგების გულში. 

მეგობრები 

  

მეუღლე კოკი ნარმანია, შვილი თენგიზი, ძმა თემურ მახა” 

რაძე, შვილიშვილები დეა, თუთა ოჯახებით, ანა, კოკი, ზურაბ, 

ნიკოლოზ ნარმანიები, რძლები სვეტლანა ვაშაკიძე, ქეთე“ 

ვან სიხარულიძე, ალბინა ბოკუჩავა, ძმისწულები, დეიდაშ- 

ვილები და სხვა ახლო ნათესავები ოჯახებით იუწყებიან, რომ 

მძიმე, ხანგრძლივი ავადმყოფობის შემდეგ გარდაიცვალა 

ღვაწლმოსილი პედაგოგი 
კლარა გრიგოლის ასული მახარაძე 

პანაშვიდი 23, 24 XI, 16 სთ. დაკრძალვა 25 XI, 15 სთ. გამოს-– 

ვენება საბურთალოს სასაფლაოს (ამაღლების) ეკლესიიდან. 

მისამართი: ქინძმარაულის ქ. M13. 

     
          

  

                   
    

  

    
    
       

  

       

  

    
       
    
    

    
      

    

ალეკო ასლანიშვილი, გურამ გოგიაშვილი, სპარტაკ ქობუ“ 

ლია, რუსლან რუსია თანაუგრძნობენ უახლოეს მეგობარს 

კოკი ნარმანიას ძვირფასი მეუღლის 
კლარა მახარაძე-ნარმანიას 

გარდაცვალების გამო. 

  

   მეუღლე ზურაბ კიკნაძე, და ნაირა გამყრელიძე, შვილე“ 

ბი ნოდარ გაფრინდაშვილი, რეზო კიკნაძე, რძლები ნატო 

მირზაშვილი, იზაბელ რუზამი, შვილიშვილები გიგი, კიტი, 

ანი გაფრინდაშვილები, გიორგი კიკნაძე, დისწულები რა- 

მაზ, სოფიო ხომერიკები, სიძე რომეო ხომერიკი, ნათესა- 

ვები მანანა თავაძე, გია მირზაშვილი იუწყებიან, რომ გარ- 

დაიცვალა 
ლამარა გვარამაძე 

პანაშვიდი 21, 22 XI, 17 სთ. დაკრძალვა 23 XI, 14 სთ. ვაჟა- 

ფშაველას | კვარტალი, IX კორპუსი.    
  

   გაზეთ „საქართველოს რესპუბლიკის“ რედაქცია გულწრ- 

ფელ სამძიმარს უცხადებს ბატონ ზურაბ კიკნაძეს მეულლის 

ლამარა გვარამაძის 

გარდაცვალების გამო.    
   საქართველოს ეკონომიკურ მეცნიერებათა აკადემია ღრმა 

მწუხარებით იუწყება, რომ გარდაიცვალა ამავე აკადემი“ 

ის აკადემიკოსი 

ედუარდ ცირამუა 
და სამძიმარს უცხადებს განსვენებულის ოჯახს.    
  

   და ეთერ კობიაშვილი, დისწულები გურამ, თამაზ გაბუნი- 

ები, რძლები ლიანა ლაშხი, თამრიკო სიმვულიდი, სიძეები 

გივი სიბაშვილი, ვასიკო ცხაკაია, გიორგი გაჩეჩილაძე, შვი- 

ლიშვილები მაია, გია სიბაშვილები, ირაკლი, გიცა, ეკა, ლიკა 

გაბუნიები შვილთაშვილებით იუწყებიან, რომ გარდაიცვალა 

ნწელი ანდრიას ასული კობიაშვილი 

პანაშვიდი 21, 22 XI, 16 სთ. გამოსვენება 23 XI, 14 სთ. თბი“ 

ლისი, ყიფშიძის ქ. 13. VI სართული (თურქეთის საელჩოს“- 

თან). 

  

ჰყავდა თუ არა ღელა ღოღოქსოპვპულოს? 
ვების ხმარებისგან თავის შეკავება, რომლებიც ასევე „არ- 

ლვევენ გენდერულ თანასწორობას“ და „სექსიზმს ამკვიდ- 

რებენ"· მის ლოგიკას რომ მივყვეც), (·I·უI”Iციილ·ური დო 

  

ევროპარლამენრტის შვეიცარიის დეპუტატის დორის 
შტამბის ინიციატივაზე დაყრდნობით, ევროსაბჭო თა“ 
ვისი წევრ 47 ქვეყანას ურჩევს, რომ ოჯახური ურთი“ 
ერთობების აღსაწერად ის ტერმინები გამოიყენონ, 
რომლებიც არც გენდერულ თანასწორობას არღვევენ 
და, ამასთან, სექსს არ ამკვიდრებენ. 
დეპუტატის მოთხოვნის არსი იმაში მდგომარეობს, 

რომ საზოგადეობაში ქალები „პასიურ, მეორეხარისხო- 

ვან არსებებად, დედებად და სექსუალური ლტოლვის 
ობიექტებად“ აღარ უნდა წარმოსახონ. 
გერმანული პოპულარული გამოცემების „დი ველტისა“ 

    
და „ბილდის“ ინფორმაციით, შვეიცარიის ქალაქ ბერნის 

[(—.ფოციალური დოკუმენტებიდან უკვე ამოღებულია სიტყ“ 

ვები „დედა“ და „მამა“ – ამიერიდან ისინი მხოლოდ მდედ- 

რობითი ან მამრობითი სქესის მშობლებად მოიხსენიებიან. 

პირველი, რაც ამ ამბავმა გაგვახსენა, თენგიზ აბულაძის 

გეოროს ვარლამ არავიძის კითხვაა: „დოქსოპულო, შენ დე“ 

და გყავს?“ 
ჩვენი მხრივ გაკვირვებას გამოვთქვამთ იმის თაობაზე, 

რომ ქალბატონ შტამბს მხედველობიდან გამორჩა ისეთი 

მნიშვნელოვანი საკითხები, როგორიცაა, მაგალითად „ბე“ 

ბიისა“ და „ბაბუის“, „დისა" და „ძმის”, „ქალიშვილისა“ და 
"ვ_ჯ·ეიშვოლის"| სულაც ··ქალბატონისა“ და „ბატონოს“ სიტყ“ 

ამ 

კუმენტებ(·ს გაშ···)რტივვბის მიზნით, უმჯობესი [”1ქნება თი- 

თოეულ ამ კატეგორიას გარკვეული ინდექსი და ნომერი 

მივანიჭოთ, მაგალითად, ბებია – 81 ბაბუა – 82, და – I3, 

ძმა – 014 და ა. შ. ხოლო თუ კარგად დავფიქრდებით, ეს 

პრაქტიკა შემდეგ შესაძლოა სხვა ნათესავებზე, ახლობელ- 
მეგობრებსა და თანამშრომლებზეც გადავიტანოთ. 

ჩვენ კი აქამდე გვიკვირდა და ვშფოთავდით, როცა 

მშობლიურმა პარლამენტმა ოფიციალური საბუთები” 
დან მამის სახელი და ეროვნება ამოგვიშალა! თურმე ჯერ 

სადა ვყოფილვართ!... 

ოთარ ტურაბელიძე   
სჰჭარწვეC ), ჭვ[.ჭუ;ღ"ქუ–|—” 

.· ... 

_



            

მელაზე 0190 სა(ალი 
გაზეთი = საქირწველ. 

რძსპმალჰა 
ირ წ. 
ჩ ვენ კვირაში ხუთჯერ გამოვდივა 

M ) ბათის გარდა. ამ ხუთი დღის განმავლობაში მკითხველს 
წმარტო ჩვენი გაზეთის საშუალებით შეუძლია, სრულად მი- 
წილოს ყოველგვარი ინფორმაცია როგორც ქვეყნის შიგნით, 
წისე მსოფლიოში მიმდინარე მოვლენებზე, გაეცნოს აგრეთვე 
ფამ მოვლენების სოციალურ, პოლიტიკურ და ეკონომიკურ 
წანალიზს. · 

§ გაჯზეთის რედაქცია შეძლებისდაგვარად ყოველთ- 
ყვის ცდილობდა და კვლავაც შეეცდება, რომ ჩვენი გა- 
ფდხეთის „სუფრაზზე“ ყოველგვარი გემოვნების მკითხ- 
წველმა დაიკმაყოფილოს თავისი ცნობისმოყვარეო- 

' ბის „მადა“, > 
ამ თვალსაზრისით ჩვენ 

მუდამ ვიყავით და მომავალ- 
შიც დავრჩებით ყველაზე 

ს სანდო, ჭეშმარიტ სახალხო 
გაზეთად, რომლის ფურც”- 

თ9
M 
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ნადებს. 
ვისაც უნდა, რომ მომა- 

ვალი წლიდან ფოსტამ ყოველ სისხამ დილით „საქარ- 
წთველოს რესპუბლიკის“ ცხელ-ცხელი ნომერი მიაწო- 
'შდოს, შევახსენებთ იმ ორგანიჯაციების ტელეფონის 
ნომრებს, რომლებიც შეუზჯზღუდავად გამოგბიწნწერენ გა- 

–დსეთს: „მაცნე“ – 37-61-53; „პლანეტა „ფორტე“ – 93-38- 
8375; „პრესექსპრესი“ – 96-23-11; „ელვასერვისი“ – 38-80- 

§802; „ვბეომედია“ – 95-51-70; „საქპრესა“ – §1-59-05; „საქ- 
ყპრესა+“ 51-57-43; „ინფო“-2007 – 34-11-40; „პრეს+“ 14- 
'23-97. 
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ყოსV! 

– I7608 ლარი 

#
0
0
0
0
0
0
0
0
 

? 
· 

ჯ    
( აშშ 
| ევრო – 2.4(67 ლარი 
| გირ. სტ. – 2.8298 ლარი ' . 
(00 რუბლი – ხ.7828 ლარი ' 98% 
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ბინა ატენის ქუჩაზე (X63, ვაპუე) 
ვრცელი ფართობი (180 კვმ.) საუკეთესო ადგილზე (ცხრა” 

სართულიანის ბელეტაჟი), გინდათ საცხოვრებლად, გინ- 

დათ საოფისედ (სარდაფით, გარაჟით). ფასი შეთანხმებით. 

        

  

  

  

# 218. სამშაბათი, 21 ნოემბერი, 2010 წელი..     
  რ სულიერება 

გიორგო2ბ 

  

ას    23 ნოემბერს საქართველოს მართლმადიდებელი სამო- 
ციქულო ეკლესია დლესასწაულობს დიდმოწამე გიორ”- 
გის ბორბალზე წამების დღეს. ეს დღე, გადმოცემით, წმინ- 

'| და ნინოს დღესასწაულად დაუდგენია. 
| ..წმინდა გიორგი საქართველოს განსაკუთრებული 
მფარველია. ჩვენთან გიორგობა წელიწადის ყოველ დღეს 

იზეიმებოდა, რომელიც წმინდანის სახელობის რომელიმე 
ტაძართან, ხატთან ან მის აღსრულებულ სასწაულთან იყო 

დაკავშირებული... 
სრულიად საქართველოს კათოლიკოს-პატრიარქი 

”' ილია!II ბრძანებს: „...ბრძოლა სიკეთესა და ბოროტებას 

თ შორის ყოველთვის იყო და იქნება, ვიდრე დედამიწა არ- 
სებობს. ერთადერთი ძალა, რომელიც ადამიანს, ერს, 
ქვეყანას ამ ბრძოლის დროს შეეწევა, ლვთის ძალა და 

წ მადლია... წმინდა გიორგი სისხლისგან რომ იცლებო- 
და, მოესმა უფლის ხმა: ნუ გეშინინ, გიორგი, მე შენთანა 
ვარ. დღეს ჩვენც გვესმის ეს ხმა იესო ქრისტესი: საქარ- 
თველოვ, ნუ გეშინინ, მე შენთან ვარ!“.. · : 

გილოცავთ! 

გიული ლიპარტია 
  

      დარეკეთ 230312 ან 899 537 616, 893 592 152.         

    

ქამუე( 

  

   

თბილისის ქაშუეთის ეკლესია 1910 წლის 13 ოქ- 
ტომბერს აკურთხეს. 
ქაშუეთის პირველი ტაძარი აგებული იყო ჯერ 

კიდევ დავით გარეჯელის მოღვაწეობის დროს. 
მეორედ ტაძარი 1753 წელს გივი ამილახვარ 

დღევანდელი ნაგებობის მშენებლობა 1904 _ 

წლის I2 ნოემბერს დაიწყო. აღმაშენებლე-| 
ბი: ხუროთმოძღვრები: ლ”პ. ბილიფელდი, ე. 

ლ. ანდრეოლეტი, ძმები აღლაძეები, შემომ- 

წირველნი: ანა ამილახვარი, ნინო და ნიკო“ 
ლო% თუმანიშვილები, მართა თურქია, ან“ 

ტონ და ნიკოლოზ არჯევანიძეები, ბარბარე 

ლორთქიფანიძე, დავით სარაჯიშვილი. 

სიტყვა „ქაშუეთის“ წარმღშობა დაკავ“ 

შირებულია მამა დავითის (გარეჯელის) სა- 
ხელთან. 

ამ ადგილზე, სადაც ახლა ქაშუეთის ტა”“ 
ძარია წინათ მონასტერი იყო. იქ ხშირად 

დადიოდა მამა დავითი, მონასტრის ერთ- 

ერთმა მონაზონმა დაარღვია ქალწულობის ” 

აღთქმა და დაორსულდა. ეს ამბავი თავი- 
ანთ სასარგებლოდ გამოიყენეს მამა დავი” 
თის მტრებმა და ბავშვის მამობა დააბრა- 9 
ლეს. ქალიც გააფრთხილეს, თუ ასე იტყვი, წწ 

ბავშვი გადარჩება, თუ არა, დაიღუპებაო. 
ქურუმები ხალხს მამა დავითის დასჯას 8%% 
სთხოვდნენ. მაშინ წმინდა მამამ თავისი ჯვრია“ 
ნი კვერთხი მუცელზე დაადო და ბავშვს მოსთხოვა, 

ეთქვა, ვინ იყო მისი მამა. მოხდა სასწული, მუც“ 
ლიდან ყველამ გაიგონა ბავშვის ხმა – მამაჩემი შენ 

არ ხარ, მჭედელიაო. დავითმა ქალს უთხრა, ამგ” 
ვარი ცილისწამებისთვის ქვას შობო და ასეც მოხ- 
და. სანამ თავად ქურუმები ჩაქოლავდნენ, ყოფილ“ 
მა მონაზონმა ქვა გააჩინა, შემდეგ ამ ადგილზე ტა“ 

ძარი ააგეს და ქვაშვეთი, ანუ ქაშუეთი უწოდეს. 
მამა დავითი კი ამ ამბების მერე განერიდა თბი” 

ლისს და კახეთში, უდაბნოში სამოღვაწეოდ გა“ 
დაიხვენა, ლუკიანესთან ერთად. მას უნდოდა, ამ- 

გვარ ადგილზე მოლვაწეობით საკუთარი ხორცი 

დაესაჯა, რათა წუთიერი და წარმავალი გასაჭი- 
რის დათმენით საუკუნო შვება მოეპოვებინა. ამი-   

_ გხუეავლაელააააუ ” 
ის ფეინდა გიორგის 

სახელობის დრაძარი 100 წლისაა 
ტომაც დაერქვა შემდგომში ამ უდაბნოს გარე სჯა, 
ანუ გარეჯა. 2 ' 
ქაშუეთის ეკლესია აგებუღფა·:;შცჰ··ო წ.წ. ძვე“ 

ლი ეკლესიის ადგილზე- 3 
ადრე აქ იდგა დავით გარეჯელის სახელთან და 

აუშენებია. ფვლლვველელლლთ 

    

  3% 

   
კავშირებული უძველესი ტაძარი, რომელიც XVIII 
საუკუნეში ამილახვრების მიერ აგებულმა აგურის 

ეკლესიამ შეცვალა. 
XIX საუკუნის მიწურულს ისიც დაზიანდა._ 
ქალაქის მაშინდელმა წინამძღვარმა მარკოზ 

ტყემალაძემ და ტაძრის მესვეურებმა ახალი შე- 

ნობის აგება გადაწყვიტეს. პროექტი შეადგინა არ- 

ქიტეტორმა ლ. ბილფელდმა, რომელმაც ნიმუშად 

სამთავისის ტაძარი გამოიყენა, მაღალტექნიკუ“ 

რად შესრულებული მდიდრული ჩუქურთმა ნეო- 

ფიტე აგლაძეს ეკუთვნის. - 
თუმცა ტაძარში უხვადაა ძველქართული ხელოვ 

ნებისათვის უცხო ეკლექტიკური ხასიათის ელე 

მენტები, მაგრამ მას ბევრი ღირსებაც აქვს. 

1947 წელს ტაძარი მოხატა ლადო გუდიაშვილმა.   
  

  რ ანეკდოტები 
– მოშე, რატომ ხდება, რომ, როდესაც სახლ- 
ში გირეკავენ, სანამ ათი ზარი მაინც არ გა” 

ვა, ყურმილს არ იღებ? 

– იმიტომ, რომ ყველას ეგონოს, დიდი ბინა 

აქვსო. 

იმუშავებენ! 

-.. 

შენი ოცნების ქალის ფ 

პოვნა უფრო იოლია, 

ვიდრე ცოლისთვის 

ამის დამალვა. 

– ქუჩებში საცობები 

შემცირდება, თუ ჩი- 

სიზმრა. 

  

ნოვნიკები სამსახურში ადრე მივლენ? 

- საცობები შემცირდება, თუ ჩინოვნიკები 

– ექიმო, მიშველე, თვალებში ფერად-ფერა- 

დი რგოლები მიბრჭყვიალებს! 

– გასაგებია, რომელ ფერზე დაგიყენო? 

– მიხო, წუხელ რატომღაც შენი ცოლი დამე“ 

– მერე რა გითხრა? 

– არაფერი არ უთქვამს. 
– მაშინ ჩემი ცოლი არ დაგსიზმრებია. 

... 

...· 

··მე··ჰ"ჰ/··ჭ;ე·ბს, ორღჭე·ჭეჭხ,·ჯხ ლებს, ხანჯ- 

ლებს, ყველანაირ 
855-42-05-82. _ 

    

      

ძვ··ქლებურ ნივთებს. 

C   
      

  

გააგეალი შ8 
:გ. ახვლედიაწის(ყოფილი 

პჭ?ღვსკაიას] ქ!·? 
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M საქარწველს რქსპუბლჰა 
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